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ДОНА МИТЕВА

Плевен отново се прочу 
със смъртта на момчето, 
пушило вейп с психоактив-
но вещество, производно 
на канабиса. След като 
лятото в Клиниката по 
токсикология към универ-
ситетската болница в 
същия град бяха хоспита-
лизирани деца на възраст 
от 4 до 14 години след 
прием на бисквити, съдър-
жащи тетрахидроканаби-
нол ТНС (канабис) и едно с 
прием на кокаин. 

Категорично вейповете 
са вече навлезли в масова 
употреба от подраства-
щите. Проблем е, че една 

част от електронните 
цигари съдържат HHC – 
производно на основното 
психоактивно вещество 
в канабиса. 

От октомври миналата 
година то е включено в 
забранителния списък с 
вещества, които носят 
висок риск за обществе-
ното здраве. Но дори са-
мото пушене на вейп без 
това вещество може да 
причини огромни вреди за 
здравето и нервната сис-
тема на подрастващите, 
предупреждават лекари. 

Деца трети – четвърти 
клас правят първи опити 
да пушат, възрастовата 
граница е паднала много, 
обясни Росица Димова, 

председател на Общинския 
съвет по наркотични ве-
щества в Бургас, който 
включва представители 
на 19 институции. Сред тях 
са полиция, съд, социални 
и неправителствени орга-
низации и др. Основната 
цел на Съвета е превенция 
сред подрастващите с цел 
предотвратяване използ-
ването на наркотици.

„Трябваше ли да се слу-
чи инцидентът в Плевен, 
та да се заговори тогава 
за опасността от пушене 
на вейп, и то с наркотич-
но вещество. Ние от кога 
тръбим по проблема с 
вейповете, дори и те да не 
са с наркотици“, припомни 
психоложката.
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Любопитство. Вейповете са заместител на обикновените цигари

Деца от начален клас 

Вейпът е заместител на класическата цигара. Започва употребата му в по-ранен етап, но масо-
вото любопитство към него се проявява в пети – шести клас             ФОТО: ФБ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Инвестиционно наме-
рение за изграждане на 
жилищни сгради и спорт-
но-търговски комплекс с 
многофункционална спорт-
на зала върху терена на 
бившия Колодрум в ж.к. 
„Братя Миладинови“ ще 
бъде представено и обсъ-
дено пред бургазлии.

Срещата ще се проведе 
на 16 януари 2025 г. от 17:30 
часа в заседателната зала 
на Общинския съвет – Бур-
гас, разположена на втория 
етаж в Културния дом на 
НХК.

Проектът е иницииран 
от компанията „САРИЕЛ“ 
АД, която планира значи-
телни инвестиции в жи-
лищната и спортната 
инфраструктура на райо-
на. Общественото обсъж-
дане е част от процеса на 
вземане на решения от-
носно бъдещото развитие 
на терена. Именно заради 
това председателят на 

Общински съвет – Бургас 
Михаил Хаджиянев отпра-
вя покана към всеки, който 
има интерес към темата, 
да присъства на срещата 
следващия четвъртък.

Коментари в социални-
те мрежи вече показват 
част от мнението на хо-
рата. Откроява се неже-
ланието за още нови жи-

лищни сгради. Бургазлии 
по-скоро искат повече 
градинки, зелени площи, 
спортни площадки, от-
колкото „нови скъпи 
сгради с апартаменти по 
2000 евро квадрата“. Има 
и такива, които питат 
дали не е възможно въз-
становяване на Колодру-
ма.

Допитват се до бургазлии за 
инвестиция при Колодрума

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Традиционните „Яво-
рови дни“ ще се проведат 
през януари в ОУ „Пейо 
Яворов“, Бургас. Те са под 
мото „Аз не живея, аз 
горя“.

На 13.01.2025 г. се на-
вършват 147 години от 
рождението на един от 
най-големите български 
поети – Пейо Яворов. 

Тази година по време на 

„Яворовите дни“ учени-
ците ще имат възможност 
да участват в интердис-
циплинарно състезание 
на знаещите, конкурс за 
рисунка, конкурс за ком-
пютърна презентация и 
конкурс за най-въздейст-
ваща рецитация.

Целите на организира-
ните мероприятия са да 
се насърчи личностното 
развитие на учениците и 
желанието им за учене в 
съвременната образова-

телна среда, да се даде 
възможност за изява на 
таланта и творческия 
потенциал на децата.

В края на „Яворови дни 
2025 г.“ ще бъдат присъ-
дени грамоти за І, ІІ и ІІІ 
място във всяка възрас-
това група и ще бъдат 
осигурени предметни 
награди. Те ще бъдат 
връчени на тържестве-
ното закриване на патрон-
ния празник на училището 
– 28 февруари 2025 г.

От години теренът се ползва единствено като платен паркинг
ФОТО: GOOGLE MAPS

„Яворови дни“ започват в ОУ „Пейо Яворов“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Заради множество 
жалби от страна на жи-
веещи в района, на 8 яну-
ари (сряда) започна кас-
тренето на короните на 
дърветата по ул. „Алек-
сандровска“ в частта ѝ 
от ул. „Васил Левски“ до 
бул. „Сан Стефано“.

Ще бъдат намалени 
максимално короните на 
общо 83 дървета от вида 
чинар. Работата на еки-
пите ще започне от от-
сечката между улиците 
„Пробуда“ и „Македония“.

Именно от там има 
подадени и най-много 
жалби заради опасни кло-
ни на дърветата. При 
бури и силен вятър те се 
чупят и създават реален 
риск за преминаващите 
хора.

Целта на подрязването 
е да се подмладят клони-
те и да се премахнат вече 
изсъхналите. По този 
начин през пролетта 
короните ще се раззеленят 
и ще осигуряват така 
необходимата сянка, но 
няма да представляват 
опасност.

Акцията по намалява-

нето на короните на 
дърветата ще продължи 
до края на февруари.

Община Бургас отдавна 
има готовност да извър-
ши цялостен ремонт на 
тази част от ул. „Алек-
сандровска“ и да подмени 
всички дървета с нови и 
по-подходящи за градска 
среда. Проектът обаче е 
замразен, тъй като об-
щественото мнение по 
темата е разделено на 
две.

Преди 3 месеца беше 
проведено обществено 
допитване. И докато 
мнозинството от анке-

тираните бургазлии са 
категорични, че на улица-
та е необходим основен 
ремонт, то при въпроса 
за подмяната на дърве-
тата ситуацията е раз-
лична.

57% от участниците в 
допитването смятат, че 
дърветата са стари и 
опасни и трябва да се 
подменят. 34,9% обаче 
смятат, че това не тряб-
ва да се случва. Именно 
големият процент несъ-
гласни спира към този 
момент общинската ад-
министрация да започне 
ремонта на улицата.

Подкастрят дърветата по ул. „Александровска“

Преди година 
учениците от 4 
клас на училище-
то бяха едни от 
наградените в 
конкурса на „Чер-
номорски фар“– 
„Моят Бургас 
след 20 години“. 
Журналистите 
от вестника 
изнесоха открит 
урок в училището 
и чуха есетата на 
децата
ФОТО: АРХИВ ЧФ

Някои от клоните на дърветата са по-високи и от сградите 
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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с първи опити да пушат
Тя сподели и една нова 

тенденция, която специа-
листите наблюдават 

„навлизането на 
дилърите на дрога сред 

затворените общности 
и уязвими групи“

„Имаме сигнали вече за 
разпространяване на дро-
га в махалата на Камено, в 
Руен и селата наоколо, 
което до голяма степен 
разрушава мита за това, 
че подобни неща се случват 
само в големите градове“, 
коментира Димова.

Тя потвърди, че е пад-
нала възрастта, на която 
децата проявяват любо-
питство към пушенето, 
на мода са и вейповете: 
"Вейпът е заместител на 
класическата цигара. За-
почва употребата му в 
по-ранен етап, но масово-
то любопитство към 
него се проявява в пети – 
шести клас. Вече говорим 
в тази възраст и за упо-

треба на наркотични ве-
щества. Започват с мари-
хуана. Достъпът до нея не 
е много труден. Каналите 
са най-различни, но в пове-
чето случаи други ученици 
са разпространителите".

А що се отнася до пъл-
нители с ННС – те могат 
да бъдат набавени от 
онлайн магазини.

Председателят на съ-
вета уточни, че се подават 
сигнали до органите на 
реда при установени нару-
шения. 

"Любопитството да се 
опита, търсенето на ефект 
сред околните е водещо 
сред подрастващите. 10 
– 12-годишните вече не 
приемат родителите 
като авторитети. За тях 
поведението на съучени-
ците и приятелите е оп-
ределящо, а на 13 години 
се смятат за „върха на 
сладоледа“. 

Натоварването в учи-
лище е голямо. Това нато-
варване рефлектира при 

децата като абсолютна-
та скука. Голяма част от 
учителите ненавиждат 
ролята си в момента. Те 
виждат, че преподават 
неща, които нито са важни 
за децата, нито са акту-
ални, нито пък са им ин-
тересни. А пък накрая 

трябва да покажат знания 
на тестовете", каза още 
Димова, подчертавайки, 
че ролята на родителите 
е водеща и в никакъв случай 
не трябва да се пренебрег-
ва. Затова от Съвета за-
почнаха с обучението им 
на малки групи, което се 
провежда в Регионална 
библиотека „П. К. Яворов“.

„Децата трябва да се 
научат да взимат отго-
ворни решения и това 
става като им се обяснява 
от родителите, а не само 
в училище, за въздействи-
ето на наркотичните 
вещества. За целта се 
използват интерактивни 
методи, провеждат се 
дискусии, играят се игри 
с казуси, като целта е да 
е интересно, а не поучи-
телно“ – допълни психо-
логът, включвайки роля-
та на училището.

„Лошото е, че повечето 
родители са силно про-
тективни спрямо децата 
си, силно ги подкрепят и 

това често го правят пред 
самите тях, от което 
подрастващите добиват 
самочувствието, че са 
ненаказуеми“, подчертава 
Димова. 

Освен това традицията 
детето да отскочи до 
магазина за цигари на мама 
или татко остава да би-
тува у нас и родителите 
не го намират за лош при-
мер. И това дава грешни 
сигнали на малките.

През втория учебен срок 
Общинският съвет по 
наркотични вещества, 
който е един от най-добре 
работещите в страната, 
ще продължи дейността 
си, като основен акцент ще 
бъдат началните училища, 
разбира се, без да се изключ-
ват гимназиите. При уче-
ниците до седми клас ще се 
разяснява вредата основно 
от вейповете и енергийни-
те напитки. Но ще се гово-
ри и за дрогата. 

Специалистите имат 
информация за употреба 

на дрога в четири бургаски 
основни училища, което е 
сигнал да се хвърлят уси-
лия в тази посока. Първи-
ят срок усилията били 
повече в гимназиите, и то 
най-вече към учениците, 
които идват от малките 
населени места и трябва 
да се адаптират към пре-
дизвикателствата на 
големия град.

Ще продължат и лекци-
ите, насочени към роди-
телите. Работи се и с 
учителите.

Приетият механизъм 
за противодействие на 
разпространението и 
употребата на наркотич-
ни вещества в училище 
започва да дава първите 
си резултати, категорич-
ни са специалистите, но 
въпреки това има безкрай-
но много работа. И случаи 
като този в Плевен доказ-
ват необходимостта да 
се работи както с децата, 
така и с техните родите-
ли и учители.

„
Лошото е, че 
повечето 
родители са 
силно 
протективни 
спрямо децата 
си

Росица Димова,
председател на 
Общинския съвет 
по наркотични 
вещества в Бургас

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

В края на 2025-а трябва 
да започне работа по две-
те кръгови кръстовища 
в най-големия бургаски 
комплекс – „Меден рудник“. 
Това отговориха от Об-
щина Бургас за „Черномор-
ски фар“. 

През тази седмица за-
почна изграждането на 
локално платно с две 
ленти, свързващо комплекс 
„Меден рудник“ с пътен 
възел „Юг“.

„Това е първата стъпка 
към следващия етап – из-

граждането на две кръго-
ви кръстовища по бул. 
„Захари Стоянов“, комен-
тира кметът Димитър 
Николов.

Очаква се до края на 
септември основната 
работа по локала да е при-
ключила. Причината за 
по-дългия срок обясни 
заместник-кметът инж. 
Чанка Коралска.

„Там е сложен терен, 
има много насипи, изкопи 
и подпорни стени, които 
трябва да се правят. Няма 
да стане толкова бързо, 
колкото ни се иска. Това 

ще ни даде възможност 
след като го изградим, да 
започнем изграждането 
на двете кръгови за „Меден 
рудник“. Това локално ще 
позволи, докато изграж-
даме кръговите, хората 
да влизат в квартала“, 
посочи тя.

Тази улица ще служи и 
за алтернатива когато 
има задръствания. Хората 
ще могат да влизат ди-
ректно от този локал по 
улица „Георги Попаянов“, 
без да чакат светофара. 
Т.е. ще се ползва като 
байпас.

Кметът Николов посо-
чи, че най-важен проект 
за „Меден рудник“ остава 
алтернативното трасе, 
тъй като най-големият 
комплекс в града е само с 
един вход и изход, а за-
дръстванията – всекидне-
вие. Изграждането на 
локалното платно с две 
ленти е първа стъпка към 
решаването на проблема 
с трафика в тази част на 
Бургас. 

Градоначалникът ин-
формира също за напре-
дъка по ремонта на улица 
„Одрин“.

„И днес фирмата работи, 
а до месец този ремонт 
ще приключи. Повярвайте 
ми, това ще стане един от 
най-добрите булеварди в 
Бургас“, отбеляза Николов, 
изразявайки оптимизъм 
за завършването на про-
екта в срок.

Той също така акцен-
тира върху значението на 
стабилността в държа-
вата за изпълнението на 
бъдещите планове:

„Много работа ни чака. 
Дано държавата да е ста-
билна, за да си свършим 
ангажиментите в срок. 
Имам още много планове, 
но стъпка по стъпка“, 
допълни той.

Локално платно с две ленти отпушва трафика в „Меден рудник“

 Работата по байпаса започна през тази седмица и се очаква до септември да е готов
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Изграждането на двете кръгови кръстовища по булевард „Захари  
Стоянов“ ще започне веднага след това ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

„Много работа ни чака. Дано държавата да е стабилна, за да си 
свършим ангажиментите в срок. Имам още много планове, но 
стъпка по стъпка“, заяви кметът Димитър Николов
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА 
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

 
Увеличение на такса 

смет и данък сгради за 
следващата година реши-
ха в края на декември об-
щинските съветници в 
Бургас.

Таксата смет за бургаз-
лии да поскъпне от 1.3 до 
2 промила за 2025 година, 
предложи администраци-
ята в морската община. 
Сред мотивите са ръстът 
на минималната работна 
заплата от догодина и 
острият дефицит на 
средства. Таксата не е 
променяна от 2017 година, 
казват вносителите.

„По данни на колегите 
от „Местни данъци и 
такси“ за 2023 година, 
тази дупка, така да я на-
река, между разходите и 
приходите е от порядъка 
на 10 милиона. Тя се дължи 
не на несъбираемост, съ-
бираемостта е от поря-
дъка на 80% - 85%, което е 
достатъчно добър порядък, 
но знаете от 2017 година 
таксата смет не беше 
коригирана, в същото 
време разходите растяха, 
а таксата си оставаше 
една постоянна величина“, 
каза заместник-кметът 
по Стратегическо разви-
тие и екология, дигита-
лизация и адаптация към 
промените на климата  
Весна Балтина. 

В същото време разме-
рите на таксата за нежи-
лищни имоти е на нива, 
които не позволяват 
увеличаване, тъй като ще 
натоварят неимоверно 

бизнеса, уточни още Весна 
Балтина. 

Проблемът се задълбо-
чава от факта, че се от-
лага и приемането на 
разпоредбата за замърси-
теля плаща, който тряб-
ва да влезе от началото 
на 2026 година.

От ПП-ДБ се обявиха 
срещу това, че дни преди 
сесия таксата за битови 
отпадъци е увеличена до 
2 промила, а преди това е 
предлаган по нисък промил. 
Първоначалното предло-
жение е било за 1.8 проми-
ла завишение.

„Разходите за сметопо-
чистване и събиране са 33 
милиона. Събират се 23 
милиона. Останалите 10 
милиона Община Бургас ги 
субсидира. Това означава, 
че всеки обикновен човечец 
с един апартамент го 
субсидираме с по 20 лева. 
собственикът на 10 апар-
тамента го субсидираме 
с 200 лева“, заяви Михаил 

Хаджиянев.
„Новите строежи и 

сгради означават нови 
приходи в община Бургас, 
въпросът е какво ще по-
лучим като завишим так-
сата, не се увеличава ка-
чеството на услугата“, 
заяви Мариян Иванов от 
„Възраждане“.

От СЕК също се обявиха 
против завишението с 
аргумента, че и преди го-
дина таксата е била зави-
шена.

Според администраци-
ята обаче приходите и 
разходите в сметката за 
такса битови отпадъци 
не е механично изравнява-
не, а има и социална функ-
ция.

Близо осем лева на апар-
тамент е завишението на 
таксата битови отпадъ-
ци.

Според Стоян Грозев, 
който е председател на 
Комисията по околна сре-
да и води в ОбС в началото 

от „КОД – Български възход“, 
са мислили да не подкрепят 
докладната, но завише-
нието идва по 9 лева на 
апартамент, което е една 
кутия цигари.

„Създават се нови ком-
плекси, нова инфраструк-
тура, те искат добра 
среда“, заяви председате-
лят на Общинския съвет 
Михаил Хаджиянев по 
отношение на скока на 
данък недвижими имоти.

„Заради тази ситуация 
в държавата натоварваме 
гражданите“, заяви Геор-
ги Манев.

Станимир Апостолов 
разясни, че данъците по 
отношение на дейността 
на фирмите, на доходите, 
на оборота на държавата 
се администрират от 
държавата и влизат в 
държавния бюджет. „При 
данъците от общината 
имаме устойчив размер на 
данъчната ставка. Но те 
растат, защото расте 

икономиката, расте тях-
ната данъчна основа“, 
каза той.

Данъчната оценка не е 
завишена от 2019 година, 
заяви в аргументите си 
заместник-кметът по 
финанси Станимир Апос-
толов.

Средната пазарна цена 
на недвижим имот е с 125% 
по-висока от данъчната 
цена на един имот. Данъч-
ната оценка на един имот 
в „Славейков“ е по-малка 
от едно паркомясто в 
„Лазур“, мотивира се още 
той. Актуализацията е 
неизбежна. Когато жили-
щето е основно, данъкът 
ще е с 50% по-малък, стана 
ясно по думите му.

Според справките на 
финансистите в Община 
Бургас в ж.к. „Изгрев“ данък 
недвижими имоти на апар-
тамент от 65 кв. м. е 44 
лева през 2024 година, при 
увеличението ще стане 55 
лева за година. В „Меден 
рудник“ за 65 кв.м. данъкът 
е 38 лева, през 2025 лева ще 
е 48 лева.

Увеличава се и 
туристическият данък, 

който собствениците на 
местата за настаняване 

ще заплащат. 
Увеличението е средно 

около 35%.

„Не смятаме, че мярка-
та е крайна, далеч сме от 
максималните ставки, 
които законът предлага. 
Ставките не са променя-
ни от 2011 година“, кате-
горичен е Манол Тодоров, 
заместник-кмет по тури-

зъм и спорт. И допълни, 
че в Бургас развитието на 
туризма е изключително 
високо и видимо. „Спрямо 
миналата година ръстът 
е между 10-15 процента. 
Надхвърлихме нивата на 
приходи от 2019 година. 
Средствата се инвестират 
правилно“, каза още той.

В сферата на спорта са 
инвестирани над 1 000 000 
лева. „В консултативния 
съвет беше обсъдено вди-
гането на туристическия 
данък и беше приет. В 
София вчера си вдигнаха 
ставката, а и в други гра-
дове също си ги вдигнаха 
– Варна, Сандански, Петрич, 
Несебър“, завърши изказ-
ването си Манол Тодоров.

Бургас е с най-висока 
събираемост на данъци, 
имаме добра финансова 
политика, непрекъснато 
сме в одити, твърдят още 
от финансовия отдел на 
общината.

Всички общини вдигат 
данъци и такси, ние правим 
така, че увеличението за 
Бургас да бъде най-поно-
симо, ние не сме шампиони 
по увеличение, съобразя-
ваме се с интересите на 
града, вдигаме най-поно-
симо, ние не наказваме, а 
гарантираме функциони-
рането на общината и 
системите ѝ. Хората 
могат да го понесат. Ина-
че няма да се косят треви 
и събират кошчета всеки 
ден“, заяви кметът Дими-
тър Николов.

Двете докладни за но-
вите ставки на данъците 
и таксите бяха приети, 
опозицията гласува „про-
тив“ и „въздържали се“.

По-висока такса смет и данък сгради за 2025 година в Бургас
„
Данъчната 
оценка на имот 
в „Славейков“ 
е по-малка 
от едно 
паркомясто 
в „Лазур“

Станимир Апостолов
зам.-кмет по финанси 
в Община Бургас

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Отлагането на приемането на наредба „замърсителят пла-
ща“ увеличава проблема                 ФОТО: АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

„Приоритетите ни са 
много, но не знаем какви 
пари ще имаме. Нищо не 
може да се каже докато не 
се приеме републикански-
ят бюджет. Увеличение-
то на такса смет е 10% е 
заради минималната ра-
ботна заплата. Други 
увеличения нямаме. 

А като вдигнем мини-
малното заплащане, тряб-
ва да увеличим и на начал-
ниците им. Някъде около 
200 хиляди лева ще ни коства 
това и ние сме длъжни да 
ги предвидим в нашите 
бюджети, които не се знае 
кога ще бъдат приети“, 
коментира кметът Жельо 
Вардунски и подчертава, 
че практиката да се опе-
рира с 1/12 от стария 
бюджет никак не е добра.  

„Миналата година има-
хме допълнително гласу-
вани средства от държа-
в а т а  з а  к а п и т а л о в и 
разходи. Ето, вчера ни 
пускат субсидии, но само 
половината. Не знаем 
какво да правим… От дру-
га страна, ние трябва да 
си предвидим например в 
план-сметката за чисто-
та увеличението на мини-
малните работни заплати 
и на хората от админи-
страцията. От там и 
тези, които не са на ми-
нимална работна заплата 
има и други хора, на които 
трябва да се вдигне запла-
тата, защото не може 
една чистачка с много стаж 
да взема повече пари от 
счетоводителката напри-
мер. Сега от държавата 
казват, че само частници-
те вдигат минималната 

работна заплата, ние 
рано или късно също ще 
дадем увеличението. За-
това то трябва да е пред-
видено в бюджета ни“.

От години се знае, че ще 
се променя изцяло фило-
софията на такса смет. 
Очаква се тя да стане по-
справедлива, обоснована 
върху принципа: „замърси-
телят плаща“, припомня 
Вардунски.

„Чакаме някой да каже 
как точно ще се случват 
нещата. Лутаме се. Защо-
то например в селата 
Константиново и Черни 
връх половината са ви-
ладжии. Те не са регистри-
рани при нас. Нали фило-
софията е: „замърсителят 
плаща“. Да, но как ще оп-
ределим колко замърси-
тели са?“, разсъждава 
кметът.

Както в 
останалите 

общини, така и 
в Камено чакат 

да бъде гласуван 
републикан-

ският бюджет                                                                    
ФОТО: ОБЩИНА КАМЕНО

Жельо Вардунски, кмет на община Камено: Увеличението 
е заради минималната работна заплата
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с нови данъци и такси

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на община 
Созопол Тихомир Янакиев 
коментира пред репортер 
на „Черноморски фар“ 
актуалните промени в 
местните данъци и так-
си, подчертавайки, че те 
са необходими в контекста 
на растящите цени, ус-
луги и законови изисква-
ния. 

„Ние няма как да сме 
остров на спокойствие в 
бушуващ океан. Тенденци-
ята е една и съща за всич-
ки“, каза той.

Кметът увери, че няма 
увеличение на данък не-
движими имоти в общи-
ната, но обясни за ръст 
в компонентите на так-
са битови отпадъци в 
селата около Созопол. 

„В населените места 
извън Созопол и Черномо-
рец разходите за смето-
почистване надвишават 
3-4 пъти това, което се 
събира. Община Созопол 
до момента дотираше 
тази услуга, но с новия 
закон, който влиза в сила 
от 2026 г., ще бъде неиз-
бежно всички местни 
власти да прилагат прин-
ципа „замърсителят 
плаща“, обясни градона-
чалникът.

Тихомир Янакиев даде 
и конкретни примери за 
таксите в различните 
населени места. 

„В градовете Созопол 
и Черноморец такса би-
тови отпадъци за къща 
със застроена площ от 
100-120 кв. м е в порядъка 
на 150-200 лева годишно. 
В същото време в селата 
има къщи и вили, които 
плащат от 1.20 лева до 
10-15 лева годишно“, по-
сочи кметът. 

Той подчерта, че тази 
разлика е огромна и посо-
чи, че настоящото увели-
чение ще остане умерено. 

„Ако до момента някои 
домакинства в селата 
плащат символични суми 
като 1.20 лева, увеличе-
нието ще бъде двойно – до 
2.40 лева на година“, уточ-
ни той.

Кметът добави, че 
подобни промени целят 
да намалят шока от пред-
стоящото по-сериозно 
увеличение през 2026 г., 
когато ще влезе в сила 
законът. 

„Замърсителят плаща“ 
за мен е честен принцип, 
защото който замърсява, 
наистина трябва да пла-
ща“, обобщи Янакиев.

Увеличение има и на 
туристическия данък, 

което бе обсъдено и под-
крепено в рамките на 
Консултативния съвет 
по туризъм. 

„Досега данъкът за 
туристическите обекти 
беше 40 стотинки, а за 
петзвездни хотели – 1 лев. 
С новите промени този 
данък се увеличава съо-
бразно реалните нужди 
на общината и сектора“, 
каза градоначалникът.

Той подчерта, че реше-
нието за увеличението 
не е било прибързано, а е 

резултат от сериозна 
консултация. 

„Когато направихме 
съпоставка с идентични 
населени места в страна-
та, установихме, че Созо-
пол е с едни от най-ниски-
те данъци. Ако го сравним 
с Европа, разликата е още 
по-драстична“, уточни 
той.

Според него, допълни-
телните приходи от 
увеличения данък ще бъдат 
инвестирани директно в 
дейности, които подпо-
магат туризма. 

„Събраните средства 
ще се използват за рекла-
ма на дестинацията, 
благоустрояване и други 
инициативи, които имат 
пряка или косвена полза 
за туристическия сектор. 
Тези разходи са ключови 
за развитието на бранша, 
затова в рамките на Кон-
султативния съвет ар-
гументите бяха почти 
изцяло приети. Само 1-2 
членове се въздържаха при 
гласуването“, каза той.

Янакиев е категоричен, 
че увеличението няма да 
възпре туристите. 

„В края на краищата, 
съгласете се – ако турист, 
настанен в стая за 300 
лева, е плащал 1 лев ту-
ристически данък, дали 

ще се откаже, когато 
данъкът стане 1.60? Едва 
ли. Реалният проблем е 
скъпотията в ресторан-
тите и хотелите, а не 
увеличението на този 
данък“, обясни кметът.

Той посочи и контекста 
на нарастващите разходи 
и минимални работни 
заплати: 

„Ако направим ретрос-
пекция, ще видим как 
минималната заплата и 
пенсиите скочиха някол-
ко пъти през последните 
години. В този контекст, 
туристическият данък 
остава една от най-мини-
малните тежести за 
сектора.“

Кметът сподели пре-
дизвикателствата пред 
администрацията, поро-
дени от скока на минимал-
ната работна заплата. 

„Трябва да увеличим с 
15% заплатите, защото 
толкова скача минимал-
ната работна заплата. 
Аз обясних на нашите 
служители, че няма как 
да стане, защото няма 
откъде да вземем тези 
пари. Трябва да увелича-
ваме данъците, а не искам 
това да стане, защото 
негативният ефект ще 
е сериозен“, каза той.

Янакиев уточни, че е 

предложил компромисен 
вариант, който служи-
телите са приели. 

„Увеличаваме с по-малък 
процент заплатите на 
останалите, а тези, кои-
то са на минимална – с 15%. 
Това им предложих и хо-
рата ме разбраха“, заяви 
градоначалникът.

Липсата на приет дър-
жавен бюджет усложнява 
допълнително ситуаци-
ята. 

„Не виждам много из-
гледи да се приеме скоро 
държавният бюджет. То 
се и научихме да работим 
така,“ заяви Янакиев, 
като добави, че полити-
ческата криза вреди на 
всички нива на управление.

„Лошото е, че става 
перманентна и се отра-
зява изключително зле 
на всичко“.

Той отбеляза, че при-
мерите от парламента 
влияят и на обществени-
те отношения. 

„Вижте в парламента 
как се отнасят един към 
друг и очакват хората да 
се отнасят по различен 
начин ли?“, попита рето-
рично той и призова по-
литиците да спрат да 
експлоатират страхове-
те на хората и да работят 
за реални решения. 

Тихомир Янакиев, кмет на община Созопол: Няма как да сме 
остров на спокойствие в бушуващ океан

„
В населените 
места извън 
Созопол и 
Черноморец 
разходите за 
сметопочист-
ване надвиша-
ват 3-4 пъти 
това, което 
се събира

Тихомир Янакиев,
кмет на община 
Созопол

ФОТО: ОБЩИНА СОЗОПОЛ

МОНИКА ИЛИЕВА

По-висок туристически 
данък за гостите на об-
щина Поморие от тази 
година. Това решиха об-
щинските съветници на 
последната си редовна 
сесия за ноември. Оспор-
вано решение – в зала 
кръстосаха идеи ГЕРБ в 
лицето на общинска адми-
нистрация като вносител 
на докладната и АПС, 
които направиха свое 
предложение за туристи-
ческата такса. „Прави 
впечатление, че при хоте-
лите с една, две и три 
звезди – увеличението е 
100%. Което по мое мнение 
не е особено справедливо 
и ще доведе до увеличава-
не на сивия сектор“, обяс-
ни Бейхан Мустафа (АПС).

Стана ясно, че внесено-
то предложение с доклад-
ната записка е базирано 
на достигнатите размери 
на туристическия данък 
в региона. „Ако се направи 
съпоставка към настоящ-
ия момент, се вижда че 
Община Бургас също е 
предприела мерки за вди-
гане на туристическия си 

данък. Като там ще е на 
100%. Изоставаме изклю-
чително много от оста-
налите общини. Данъкът 
не затруднява хотелиери-
те и местата за настаня-
ване – плаща се от туриста. 
Не може за място, което 
се отдава срещу 100 лв. на 
вечер, да са проблемни 0.60 
ст. Погледнете в остана-
лата част на България. 
Размерът на туристиче-
ския данък достига до 2.00 
– 2.60 лв. Не гоним това 
ниво, стремим се да навак-
саме изоставането“, обяс-
ни зам.-кметът по „Бюджет, 
финанси и счетоводно 
дело“ Янчо Илиев. 

Той оповести, че прихо-
дите от туристически 
данък за приключилия 
сезон възлизат на 470 хил. 
лв. Тъй като два от основ-
ните обекта не функцио-
нират – „Сънсет ризорт“ 
и „Интерхотел“, се губят 
около 160-170 хил. лв. „Тряб-
ва да се работи по турис-
тическата инфраструк-
т у р а ,  р а з х о д и т е  с е 
увеличават. Не вдигаме 
данъците в община Помо-
рие. Забелязвате ли колко 
общини в момента проме-
нят такса битови отпа-

дъци, данък сгради и МПС. 
Ние щадим данъкоплате-
ца. Ако не го направим тук, 
ще трябва да вземем от 
данък недвижими имоти 
или превозни средства. 
Откъде ще дойдат сред-
ствата, можете ли да ми 
обясните?“, завърши ри-
торично финансист номер 
едно в общинска админи-
страция. 

Според разчетите на 
Община Поморие през 
последните четири годи-
ни текущите приходи от 
туристически данък не са 
достатъчни, за да покри-
ят разходите за поддръж-
ка и модернизация на ту-
р и с т и ч е с к а т а 
инфраструктура – пъти-
ща, паркове, плажове, 
атракции, както и за по-
пуляризиране на Поморие 
като туристическа дес-
тинация.

Адам Адамов припомни, 
че предложението в до-
кладната записка е съгла-
сувано с браншовите ор-
ганизации – хотелиери, 
туроператори, турагенти. 
„Ще гласувам „за“ доклад-
ната, защото чрез нея 
подкрепяме сектора. Под-
крепям и мнението на 

Бейхан Мустафа, но нами-
рам предложението на 
общинска администрация 
за по-целесъобразно“, бе 
категоричен председате-
лят на Общинския съвет. 

Петя Арнаудова (ГЕРБ) 
изрази мнение в подкрепа 
на докладната записка. Тя 
конкретизира, че турис-
тическият бизнес не се 
състои само от места за 
настаняване, а и от ат-
ракциони, хранителни и 

питейни заведения. „Как-
во ще предложим на тури-
ста, дошъл в нашия град, 
ако нямаме бюджет да 
създаваме такива. Фонта-
нът привлече много хора“, 
допълни тя.

След дискусията бяха 
подложени на гласуване и 
двете предложения. В 
крайна сметка нужните 
гласове събра това на 
Бейхан Мустафа – с 12 
гласа „за “, 3 „против“ и 5 

„въздържал се“ – за по-
нисък туристически данък 
при една, две и три звезди 
и малко по-висок при пет-
звездните хотели в общи-
ната. Така от 1 януари 
2025 г. ще се плаща турис-
тическа такса както 
следва – в хотели с две 
звезди 0.40 ст., с три – 0.80 
ст., при четири звезди 
остава без промяна – так-
сата е лев на ден, при пет 
звезди – 1.50 лв.

Табл.1: Сравнение на размера на туристическия данък (преди гласуваното 
увеличение в зала) между различни черноморски градове, по категории 

Поморие Бургас Приморско Несебър Созопол Царево
Клас „А“ и 
клас „Б“
1 звезда

0.30 лв. 0.60 лв. 0.50 лв. 0.65 лв. 0.50 лв. 0.50 лв

2 звезди 0.40 лв. 0.60 лв. 0.50 лв. 0.65 лв. 0.50 лв. 0.50 лв
3 звезди 0.60 лв. 1.20 лв. 0.70 лв. 0.65 лв 0.55 лв. 0.70 лв.
Клас „А“
4 звезди 0.90 лв. 1.50 лв. 0.80 лв. 0.80 лв 0.70 лв. 1.00 лв.
Клас „А“
5 звезди 1.20 лв. 1.50 лв. 0.90 лв. 1.45 лв 0.80 лв 1.00 лв.
Обекти 
клас „В“ 0.30 лв. 0.60 лв. 0.50 лв. 0.65 лв 0.40 лв 0.50 лв.

към 
м.9.2024г. 2023г. 2022г. 2021г. 2020г.

Приходи от туристи-
чески данък в лв. 381 963 496 802 619 910 683 881 245 356
Разходи за дейността 
в лв. 4 409 833 6 433 817 6 111 659 4 436 132 2 084 293

Туристическият данък в община Поморие от тази година – нагоре
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В Приморско туристическият данък 
е колкото цената на един дюнер „В община Царево не са 

актуализирани данъци от 
12 години. Това е грешен 
подход за дълъг период и 
се налага да ги актуализи-
раме – както данъците за 
недвижими имоти, така 
и такса битови отпадъци, 

общините изкуствено са 
задържали данъците“, 
казва и кметът на Царево 
Марин Киров, а причината 
е неприемането на наред-
бата „замърсителят 
плаща“.

Политическата криза 

се отразява тежко и дра-
матично. Всички общини 
работим в ситуация на 
стрес-тест, допълва още 
Киров.

Там завишението също 
ще е между 25 и 30%.

От общината 
изненадаха  
с подаръци първите 
данъкоплатци

На 7 януари в сградата на 
дирекция МДТ при Община 
Царево се откри данъчната 
кампания за плащане на мест-
ните данъци и такси за 2025 
година, като и тази година 
кампанията предизвика мно-
го голям интерес сред данъ-
коплатците на община Ца-
рево. По традиция първи 
заплатиха данъците кметът 
на общината Марин Киров и 
Таня Янчева – председател на 
Общински съвет - Царево, а 
след тях зам.-кметовете 
Денис Диханов и Георги Сто-
янов, секретарят на общи-
ната – Мария Конярова, ди-
ректор на дирекция МДТ 
Плумка Митрева, кметове и 
кметски наместници. За 
първите данъкоплатци бяха 

приготвени изненади. И та-
зи година кметът на община 
Царево връчи плакет за да-
нъкоплатец номер едно и 
брандирана с логото на об-
щината торта на сем. Стан-
ка и Никола Стоянови от град 
Царево – първите данъкопла-
тци, платили всички налози 
за 2025 г. Останалите пода-
ръци отидоха при г-н Димитър 
Илиев и г-н Тодор Недялков 
от Царево. За първите граж-
дани, платили целия размер 
на данъчните си задължения 

за 2025 година, всеки работен 
ден до края на месец януари 
са подготвени нови изненади 
от администрацията. Всич-
ки данъчни служители и 
повечето общински експерти 
и специалисти вече заплати-
ха своите задължения към 
бюджета на общината. Об-
щина Царево е сред първите 
общини в страната, които 
дават старт на данъчната 
си кампания за 2025 г. – в едва 
четвъртия работен ден за 
годината!

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

В Приморско туристи-
ческият данък от 50 
стотинки на нощувка 
става левче. Този местен 
налог не е променян от 
2012 година, а сега на прак-
тика за една почивка 
туристът ще отдели за 
него колкото един дюнер.  

„Той не е променян от-
давна, а бизнесът разбра, 
че без повишение няма как 
да се повиши качеството 
на туристическия продукт. 
Имахме пълно единодушие 
от бранша и от Общинския 
съвет. С темповете, кои-
то се налага да ес разви-
ваме като туристическа 
дестинация, дори е закъс-
няло времето. В рамките 

на пет години инфлация-
та е скочила. За да отго-
варяме ние на очаквания-
та на хора, туристи и 
съграждани и бизнеса, 
следва да се развиваме и 
подобряваме инфраструк-

турата, да имаме култур-
на програма“, каза кметът 
Иван Гайков. 

„Таксата битови от-
падъци в общината ще се 
завиши с 25%, данък сгра-
ди между 30-40%. Няма 
драматизъм, най-осезаемо 
ще е това при големите 
инвеститори, но те са 
окей, защото се повишава 
нивото на продукта и те 
виждат какво правим за 
него и така се повишават 
техните приходи“, допъл-
ни Гайков. 

Според него спекулата 
в цените идва от полити-
ческата нестабилност, а 
общините трудно овла-
дяват този хаос. Само за 
последния месец сметка-
та за ток на общинска 
администрация е скочила 
с 25 000 лева, към това се 
добавят по-високите 
цени на горивата, инерт-
ни материали и минимал-
ната работна заплата.

Но той се надява кри-
зата все пак да приключи, 
общината очаква държав-
но финансиране по по-го-
леми проекти, защото по 
думите му туризмът е 
водещ отрасъл и трябва 
да му се обърне внимание.

„
Правим 
повишението 
деликатно

Иван Гайков, кмет 
на община Приморско

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ОБЯВА ОБЯВА

Недялко Метаксанов Недялков в качеството си собственик 
уведомява за следното инвестиционно намерение: Предвижда се 
изграждане на нова жилищна сграда в УПИ LXII-1328, кв.43, по 
плана на кв.Крайморие, гр.Бургас с  ПИ 07079.30.1328.

ОБЯВА

Георги Янков Карагьозов в качеството си собственик уведомява 
за следното инвестиционно намерение: Предвижда се изграждане 
на нова жилищна сграда в УПИ LXII -1329, кв.43, по плана на кв.
Крайморие, гр.Бургас с  ПИ 07079.30.1329.

ОБЯВА

Грозданка Метаксанова Дончева в качеството си собственик 
уведомява за следното инвестиционно намерение: Предвижда се 
изграждане на нова жилищна сграда в УПИ LX-1327, кв.43, по 
плана на кв.Крайморие, гр.Бургас с  ПИ 07079.30.1327.

Общината  
очаква държав-
но финансиране 
по по-големи 
проекти
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

По традиция първи заплатиха данъците кметът на общината 
Марин Киров и Таня Янчева – председател на Общински съвет – 
Царево                   ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

ДОНА МИТЕВА

Тази година не се вдигна 
такса смет, но малко са 
увеличени данъците за 
недвижимо имущество, 
защото те не са актуали-
зирани през последните 
десет години. Увеличение-
то не е драстично, кате-
горичен е кметът Георги 
Димитров.

По негови думи пробле-
мите се очертават за 
по-следващата година, 
когато ще влезе новият 
начин на определяне на 
такса смет. „Ако бъде 
отчетено, че замърсите-
лят плаща – повечето 
отпадъци се генерират 
от битовия сектор, а в 
момента облагаме в по-
голяма степен фирмите 
и промишлените предпри-
ятия. Макар вече почти 
да изравнихме съотноше-
нието на събраните суми. 
Те са 46 – 47 за битовия 
сектор и 53 – 54 за про-

мишлените предприятия. 
При положение че преди 
две години съотношение-
то бе 70 към 30“, казва 
Димитров.

Затова как се започва 
новата година и колко са 
неизвестните заради по-
литическата ситуация в 
страната не му се говори: 
„Молим се да се разберат 
да има правителство, 
съответно и да се гласува 
републиканският бюджет, 
за да знаем какво правим 
ние в общините. Да можем 
да си вършим спокойно 
работата. Може и с по-
малко пари, но да я вършим. 
Сега просто разполагаме 
само с 1/12 от миналого-
дишния бюджет. Не можем 
да говорим за никакви 
проекти, за никакви пла-
нове… прекалено много са 
неяснотите“.

Принципно община Кар-
нобат е финансово стабил-
на, защото разчита основ-
но на собствени приходи, 
които никак не са малко. 
Има сравнително висока 
събираемост от местните 
данъци и такси и от дру-
гите неданъчни приходи. 

„Общината разполага 

със солидна собственост, 
която много ревниво пазим. 
Избягваме разпореждане 
с нея, освен с онова, което 

не ни носи доходи. Незави-
симо от това, тези дохо-
ди и собствени приходи не 
са достатъчни за всички 

ония начинания, които сме 
планирали да реализираме“, 
споделя кметът Георги 
Димитров.

Такса смет в община Карнобат остана непроменена

Община Карнобат е финансово стабилна, защото разчита основно на собствени приходи, които 
никак не са малко        ФОТО: ИНТЕРНЕТ

„
Молим се да се 
разберат да има 
правителство, 
съответно и да 
се гласува 
републикански-
ят бюджет, за 
да знаем какво 
правим ние в 
общините

Георги Димитров,
кмет на община 
Карнобат

ФОТО: ОБЩИНА КАРНОБАТ

В Царево не са повишавани от 12 години

ИНВЕСТИЦИОННО НАМЕРЕНИЕ

Евгени Пламенов Димов, жител на гр. Айтос, има намерение да 
създаде оранжерии за отглеждане на зеленчуци в землището на гр. 
Айтос. ЕКАТТЕ00151 Поземлен имот с идентификатор 00151.522.2 
по кадастралната карта на землището на гр. Айтос, обл. Бургас, 
местност Алтън Таран.

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното 
предложение: 

ПУП-ПРЗ  за обединяване на ПИ 57491.601.1077 и ПИ 57491.601.1078    
и разделяне на нови УПИ ХVIII-1077 и УПИ ХIX-1078 в кв.23, местност 
Разширението, гр. Поморие.  

Възложител на проекта е:   Даниела Панайотова Радева и Ива-
нела Лазарова Димитрова    



Кметът Васил Едрев: Пожелах си през 2025 г. ВиК 
окончателно да приключи проекта си в община Айтос
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Община Айтос е финансово стабилна, местните 
данъци и такси остават на нивата от 2024-та

– Г-н Едрев, каква беше 
2024 г. за община Айтос?

– Беше финансово ста-
билна година. Една от 
всички финансово стабил-
ни години за Община Айтос 
от 2012-та насам. При-
ключваме календарната 
година без задължения. 

Беше и година на големи 
проекти – някои приклю-
чиха, изпълнението на 
други продължава с осигу-
рено финансиране и при 
спазване на сроковете.

– Кой, според Вас, беше 
най-сериозният проблем 
на Айтос и на Общината 
през тази година?

– Категорично – проек-
тът за „Реконструкция 
на ВиК мрежата на гр. 

Айтос“, част от големия 
„Интегриран воден проект 
за област Бургас“, финан-
сиран по ОП „Околна среда“. 
Проектът е за близо 10 
млн. лв. Договорът между 
ВиК и изпълнителя беше 
подписан през м. май 2022 
г. Тогава стартираха и 
дейностите – за рекон-
струкция на водопровод-
ната мрежа, за изгражда-
не на близо километър на 
нова водопроводна мрежа, 
за реконструкция на кана-
лизационната мрежа, за 
изграждане на близо 4 км 
нова канализационна мре-
жа и за реновиране на 
дъждопреливници. 

Истината е, че този 
проект беше необходим за 

Айтос. Беше спешно необ-
ходим. Време беше да се 
инвестират едни 10 млн. 
лв. в амортизираната 
водопроводна мрежа, с 
чести аварии и загуби на 
вода. Всеки ден чуваме и 
виждаме какво се случва в 
общини и населени места 
с амортизирана ВиК мрежа. 
И тук много важни са фа-
ктите. 58 км е дължината 
на  водопроводната мрежа 
на гр. Айтос. 52% от тръ-
бите са положени преди 
повече от 50 години. През 
последните 10 години по 
ремонтната програма на 
ВиК – Бургас са подменени 
едва 10%.  

– Факт е, че много об-
щини имат необходимост 

от такъв проект, свързан 
с основния ремонт на ВиК 
мрежата. Кога се появиха 
проблемите?

– Проблемите дойдоха 
с изпълнението на проек-
та. Разкопани улици, от-
ворени, много често нео-
б е з о п а с е н и  д у п к и , 
разхвърляни по улиците 
тръби. Бавене на дейност-
ите в различни части на 
града, спиране на водата 
без предупреждение и т.н. 
От там, и съвсем оправ-
даното недоволство на 
гражданите. А за Община-
та – вероятно още средства, 
за да се покрият щетите 
върху настилките. 

Според проекта, фир-
мата изпълнител трябва 

да предаде улиците в готов 
вид, а на места – да се по-
ложи нова настилка. Така 
че ще ви призная – нищо 
лично не си пожелах за 
новата 2025 година. Поже-
лах си ВиК окончателно да 
приключи този проект. 
Това ще е голям подарък и 
за мен като кмет, и най-
вече за гражданите.

– Голямо предизвика-
телство за общините в 
края на годината е нови-
ят бюджет? 

– Всяка година казваме, 
че бюджетът е рекорден, 
и това е истината – той 
расте в годините. Бюджет 
2024 беше с 5 млн. лв. над 

бюджета за предходната 
година. Категоричен съм, 
че го изпълнихме успешно. 

Факт е, че тази година 
държавният бюджет за-
къснява. Въпреки това, 
оставам оптимист. На-
дявам се на бюджет, с 
който Община Айтос да 
отговори на исканията на 
гражданите. Разчитам на 
една добра капиталова 
програма, на достатъчно 
средства за инфраструк-
турните обекти, и на 
средства за реализация на 
проекти, финансирани от 
европейски фондове. 

Напълно обновен, през 
2024 г. айтоският храм 

„Св. вмчк Димитрий 
Солунски“ празнува  

180 години

Реновирането на храм „Св. 
вмчк. Димитрий Солунски“ 
в град Айтос започна през 
2022 година. Началото беше 
сложено благодарение на 
ставрофорен иконом Ромил 
Негозов. Преди осем години 
о. Ромил кандидатствал с 
проект, който да бъде фи-
нансиран от Държавен фонд 
„Земеделие“.

Проектът е одобрен 
едва след неговата кончина 
и е анексиран от нововъве-
дения председател – свеще-
ник Ромил Георгиев. „Про-
ектът беше одобрен за 

финансиране, и благодарение 
на ДФЗ, представителите 
на фирма „Стройтес“ ЕООД 
и със съдействието на гра-
доначалника г-н Васил Едрев, 
Църквата в Айтос се прео-
брази!“, казва днес прото-
йерей Ромил Георгиев.

Преобразяването 
на храма

Храмът е преобразен

Навремето 
камбаните 

за айтос-
кия храм са 

изработени 
в Русия, в гр. 
Ярослав и са 

докарани с 
кораб и волски 

каруци

През 2024 г., 
напълно обно-
вен, храмът 
отпразнува 
180-ата си 
годишнина

Храмът си 
върна автен-
тичните ка-
менни стени, 
градени през 
1844 г.
ФОТО: ХРАМ „СВ. 
ВМЧК ДИМИТРИЙ 
СОЛУНСКИ“

Васил Едрев – 
Кмет на 

община Айтос

През 2024 г. изцяло е обновен квартал 154 Няма ги вече металните гаражи, с нова визия е и кв. 49
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Въвежда експериментално синя зона в центъра

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

– Г-н Едрев, не са малко 
кметовете, които твърдят, 
че средствата в бюджета 
никога не стигат, особено 
за малките населени места. 
В границите на община Айтос 
са включени 16 села. Как се 
справяте?

– Хората живеят в малки-
те населени места, в квар-
талите или в центъра на 
града. Всички те са граждани 
на общината. Всички те 
трябва да получават равни 
ползи от това, което се 
случва на територията на 
тази община. 

Вече четвърти мандат 
политиката на Община Айтос 
е да разпределя вниманието 
и ресурсите между града и 
селата. Потвърждение за 
това ще видите на място, 
във всяко едно от 16-те на-
селени места. Всяка година 
обновяваме улици, читалища, 
общински пътища, ВиК мре-
жи и т.н. Без значение какъв 
е броят на жителите. 

И тази година заложихме 
проекти и средства за ремон-
тиране на улици и четвър-
токласната пътна мрежа. 
Ежегодно във всяко село се 
ремонтират улици, инвес-
тираме милиони за ренови-
ране на общинските пътища. 
Така че всяко населено място 
в нашата общината е вклю-
чено в капиталовата програ-
ма или в проекти с външно 
финансиране.

– С какво свързвате успе-
хите на Община Айтос през 
2024 година?

– С изпълнението на капи-
таловата програма, в която 
през 2024 г. заложихме много 
обекти. Хората искат обно-
вени улични и тротоарни 
настилки – това е приорите-
тът. Свързвам успехите през 
тази година и с големите 
проекти, които изпълнихме 
и изпълняваме. Сключихме 
договори с Министерството 
на регионалното развитие и 
благоустройството за фи-
нансирането на общо шест 
мащабни проекта по нацио-
налната инвестиционна 
програма за 2024 г., в размер 
на 15 млн. лв. А предвид фи-
нансовата несигурност в 
държавата, изпреварваме 
крайните срокове и вече се 
радваме на изпълнението на 
част от тези проекти.  

– Краят на годината е 
време за равносметка. Каква 
е Вашата? Какво от всичко, 
планирано за 2024 г., Община 
Айтос успя да свърши? 

– През 2024 г. продължихме 
изпълнението общинската 
програма за обновяването на 
град Айтос по квартали. 
Философията на тази про-
грама е проект за всеки един 
квартал. Осигуряване на 
финансиране, подмяна на 
всички комуникации, нови 
улични и тротоарни настил-
ки, озеленяване, паркинги, 
детски площадки, зони за 
отдих и всичко необходимо 
за благоустрояването на 
съответния квартал. По-
срещнахме новата година с 
успешно приключен проект 
за „Благоустрояване на кв. 

„Васил Априлов“ (кв. 154) в 
град Айтос“. За цялостно 
реновиране на квартала ин-
вестицията е в размер на 
2 062 000 лв. Радвам се, че до 
края на тази година успяхме 
да финализираме и проекта 
за „Благоустрояване на кв. 
„Военни блокове“ (кв. 49) в гр. 
Айтос, с прилежащите улици“, 
на стойност 1  597  000 лв. 
Равносметката е, че до края 
на 2024 г. обновените квар-
тали в града са вече три, в 
т.ч., т.н. Емировски квартал.

Покрай ремонтните дей-
ности през ден се срещах с 
хората, живеещи в тези 
квартали. И съм сигурен, че 
изпълнихме много от иска-
нията им. Доволен съм, че 
обновената среда и условия-
та на живот се радват на 
високата им оценка.

Тази година инвестираме 
и в транспортната инфра-
структура по четири големи 
проекта. Те са за рехабили-
тация и реконструкция на 
общински пътища. Изпълня-
ваме проекта за пътя Айтос 
– Карагеоргиево – Тополица. 
Инвестицията е за близо 
6  500  000 лева. Основно се 
ремонтира и пътят Айтос 
– Черноград – Раклиново – 
стойността на ремонтните 
дейности е 6  119  300 лв. По 
общински проект се извърш-
ва и основният ремонт на 
пътя Айтос – с. Мъглен – с. 
Пещерско, на стойност 
4  966  500 лв. По друг голям 
проект ремонтираме пътя 
Айтос – с. Малка поляна, 
проектът е на обща стойност 
6  620  000 лв. Дейностите 
включват и реконструкция 
на централните улици в на-
селените места. 

Изпълняваме проект за 
„Въвеждане на енергоефек-
тивни мерки чрез реконструк-
ция, модернизация и интели-
г е н т н о  у п р а в л е н и е  н а 
уличното осветление в Айтос 
и 16-те населени места на 
територията на община 
Айтос“. Стойността на 

проекта е 1 632 000 лв. Целта 
е съвременно улично освет-
ление в града и всички насе-
лени места на общината. 

Друг голям проект, който 
изпълняваме и в момента, е 
по процедура „Екологосъо-
бразна мобилност“ – Пилот-
на схема за устойчива градска 
мобилност. Стойността му 
е над 5  930  000 лв. По този 
проект разработваме Гене-
рален план за организация на 
движението. Актуален про-
блем, който има да решава не 
само нашата община. Проблем, 
който става все по-сериозен 
с годините.

Изпълнихме проект, важен 
за бъдещето на един от най-
интересните обекти в Айтос 
– Зоопарка. Той осигурява 
„Техническа помощ за инвес-
тиции в Зоопарк – Айтос". И 
е пряко свързан с намерение-
то ни да кандидатстваме за 
финансиране на мащабен 
проект, който цялостно да 
преобрази айтоската зооло-
гическа градина. Проектната 
идея е за ЗООБИОПАРК, ка-
къвто няма на територията 
на областта, а може би и в 
България. През 2025 г. пред-
стои да кандидатстваме за 
финансиране на тази идея, 
която вече е разработена до 
последния детайл.

Всяка година инвестираме 
средства и за подобряване на 
условията за лечение на 
гражданите в общинската 
болница в Айтос. Тази година 
заложихме 160 хил. лв. в бю-
джета за ремонт на покрива 
на Инфекциозно отделение. 
Което пък изцяло ремонти-
рахме и оборудвахме по проект 
през 2023 г.

Факт е, че през 2024 г. об-
щина Айтос беше строител-
на площадка. С финансиране 
по капиталовата програма 
и с външно финансиране по 
проекти, основно ремонти-
рахме улични и тротоарни 
настилки. Напълно обновени 
са ул. „Даме Груев“, ул. „Зюм-
бюл“, ул. „Арда“, ул. „Христо 

Кърджилов“. С нови улични 
настилки са улица „Ченгели-
еви“, „Васил Априлов“, „Дими-
тър Благоев“, „Неофит 
Рилски“, „Д-р Павлов“, „Паи-
сий“, част от „Христо Ботев“. 
Трудно ще ми е да изброя 
всички улици в града, които 
включихме в програмата 
тази година. Основно ремон-
тирахме и улици в селата 
Мъглен, Малка поляна, Поля-
ново и Пещерско.

Все по-важно място в Про-
грамата за развитие на Об-
щина Айтос заемат и соци-
а л н и т е  п р о е к т и . 
Изпълняваме важен проект 
за хората в неравностойно 
положение – „Грижа в дома“, 
на стойност 631 хил. лв. Друг 
голям социален проект е 
„Бъдеще за децата“ по Про-
грама “Развитие на човешки-
те ресурси”.     

Тази година имаме още един 
повод да сме доволни от ра-
ботата по проекти. За да 
спазим новите нормативни 
изисквания за реформиране 
на домовете за стари хора, 
по одобрен общински проект 
започваме изграждането на 
нова сграда на Дома за стари 
хора. Проектът е за „Стро-
ителство, доставка на обо-
рудване и обзавеждане на нов 
Дом за стари хора“, на стой-
ност 3 536 264  лв. 

– Кои са приоритетните 
проекти за Община Айтос 
за 2025 година?

– Както вече казах, ще ра-
ботим по проекта за Дома за 
стари хора. Помислили сме и 
за младите хора, разбира се. 
Подписахме договор за фи-
нансиране и през 2025 г. за-
почваме изграждането на 
чисто нов Младежки център 
в Айтос. Финансирането по 
проекта осигурява обзавеж-
дането, оборудването и 
функционирането на Мла-
дежкия център. Стойност-
та на проекта е 1 800 000 лв. 

Готвим експериментално 
въвеждане на синя зона в 
Айтос, първо в централната 

градска част. Защото про-
блемът с паркирането е се-
риозен. 

Имаме конкретни цели във 
всички сфери на общинския 
живот. Във връзка с подобря-
ване на здравеопазването, и 
най-вече детското здравео-
пазване – участваме в интег-
риран проект с още 17 общи-
ни, висши учебни заведения, 
фирми и НПО-та в област 
Бургас. Проектът е за „Ин-
тегрирана здравна грижа за 
деца в Югоизточния регион“, 
по който водеща е Община 
Бургас. По този проект сме 
заложили 2 млн. лв. за основен 
ремонт на улиците, свързва-
щи общинската болница, и 
още 500  000 лв. за основни 
ремонти в общинската бол-
ница.

Изготвени са проекти за 
полагане на нови улични и 
тротоарни настилки на 
улици в града и селата през 
2025 г. Имаме готовност за 
ремонт на улиците „Паркова“, 
„Лиляна Димитрова“, „Иван 
Карагеоргиев“, „Атанас Ман-
чев“, „Теню Мангъров“, „Спар-
так“, „Плиска“, „Владимир 
Заимов“, „Антон Страшими-
ров“, „Железопътна“, „Гаро-
ва“, „Харманлийска“.

Заложени са проекти за 
още основни ремонти на 
улици и в трите най-големи 
населени места Тополица, 
Карагеоргиево и Мъглен. 
Предстои в Бюджет 2025 да 
отделим още средства за 
улици в града и в останалите 
села.

Тази година изградихме 
нови детски площадки в об-
новените квартали. Проек-
тирани са и детските пло-
щадки, които ще изграждаме 
през 2025 г. в детските гради-
ни „Радост“, „Пролет“, „Сла-
вейче“, „Здравец“ и „Калина 
Малина“. И това са само част 
от намеренията ни, свързани 
със строителство и ремонти 
през новата година.

– Важен за хората е въ-
просът ще има ли повишение 
на местните данъци и так-
си в община Айтос през 2025 
г.?

– Не, няма да има повишение 
на местните данъци и такси 
в община Айтос. Остават на 
нивата на 2024 г. Но ако тръг-
нем към принципа "замърси-
телят плаща", който веро-
ятно ще бъде въведен през 
2026 г., ситуацията няма да 
е същата. Затова се готвим 
за нова организация и цялост-
на промяна на системата за 
сметосъбиране. 

– Да разбираме ли, че през 
новата година Община Айтос 
се готви да поеме тази не-

лека дейност?
– Да, това ще стане през 

новата година. Изтече дого-
ворът ни със сметопочист-
ващата фирма. Общината 
ще поеме сметопочистване-
то – с всички негативи и по-
зитиви, които носи тази 
дейност. Основната ни цел 
е да подобрим качеството на 
услугата. Това е сериозно 
предизвикателство, и ние 
вече се готвим за него. 

Със собствени средства 
закупихме 1000 контейнера 
тип „Бобър“. Закупили сме и 
2000 кофи за смет с вмести-
мост 240 л. Общинският 
съвет одобри предложението 
ми да закупим още 1000 броя 
кофи. Приключи и общест-
вената поръчка за закупува-
не на сметосъбиращи авто-
мобили. Очакваме през месец 
февруари 2025 г. доставката 
на 4 чисто нови автомобила, 
с надстройки за сметосъби-
ране. 

Наясно съм, че при органи-
зирането на тази дейност 
ще има редица трудности. 
Но промяна трябва да има. 
Надявам се, гражданите да 
проявят търпение и да ни 
съдействат. Както вече 
казах – правим го с цел значи-
телно подобряване на качест-
вото на сметосъбирането и 
сметоизвозването. Така че 
през новата година слагаме 
ново начало. Убеден съм, че 
ще успеем.

– В началото на 2025 го-
дина какво е Вашето обръ-
щение към гражданите на 
община Айтос? 

–Преди всичко, бих искал 
гражданите да са убедени, че 
посоката, в която вървим, е 
правилната. За мен е важно 
– зад всяко управленско реше-
ние да стои гражданска под-
крепа. Искам гражданите да 
знаят, че Община Айтос 
прави всичко възможно, а 
много често – и невъзможно-
то, за да развива града и се-
лата. Повече от всички искам 
улиците до една да са обно-
вени, сметосъбирането да е 
качествено, уличното освет-
ление да е съвременно. С една 
дума – да е на ниво всичко, 
свързано с ежедневието на 
хората. Общинската адми-
нистрация, и аз като кмет, 
не сме пропуснали нито една 
възможност за допълнител-
но финансиране. Нито една 
възможност, която да на-
прави общината ни по-добро 
място за живеене. Така ще е 
и през новата 2025 година. 

Благодаря на общинските 
съветници за подкрепата 
през годината, за взетите 
решения, за одобрените про-
екти, с които кандидатства-
хме. Вярвам, че и през новата 
година ще работим в синхрон 
за интересите на общината 
и хората. 

– Вашето пожелание за 
новата 2025 година към ай-
тозлии?

– Да са здрави! И да не губят 
вяра, че заедно можем повече! 
Нека да оценяват и нека да 
пазят това, което прави 
Община Айтос. И нека 2025 г. 
да бъде ново и светло начало 
за всички нас! Късмет и бла-
гополучие във всеки дом! 

НП

Общината поема сметопочистването

През 2024 г. общината беше строителна площадка Нови настилки в града и населените места

Уличните 
ремонти 
продължават 
и през 2025 г.
ФОТО: НП
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68 брака са сключени зад граница

194 айтоски бебета, родени в чужбина, 
по-малко погребения през 2024 година

През 2024 година 194 
айтоски бебета са 
се родили в чужби-

на, показват данните за 
пресъставени актове за 
раждане в отдел ГРАО на 
Общинска администрация 
Айтос. Служителите от 
отдела са пресъставили 
194 акта за бебета, родени 
от айтозлийки в Германия, 
Великобритания, Нидер-
ландия, Турция, Франция 
и др. През предходната 
2023 година, броят на 
новородените зад грани-
ца е бил 208, с 14 повече 
от изплакалите през 
м.г. През 2022 г., майки с 
айтоски адрес, живеещи 
в чужбина, са родили 202 

бебета, през 2021 г. – 197, 
през 2020 г. – 136.

Няма точна статистика 
за родените айтоски бе-
бета през годината, тъй 
като родилно отделение в 
Айтос няма, ражданията се 
случват в различни болници 
в региона и в страната.

В Община Айтос са из-
дадени 193 броя актове за 
граждански брак през 2024 
г. От тях 68 са пресъставе-
ните за бракове, сключени 
от айтозлии живеещи 
зад граница, останалите 
са за бракосъчетания в 
Ритуалната зала на Об-
щината – 125 акта. 

За сравнение, през 2023 
г., издадените актове за 

граждански брак са 199. 
През 2022 г. 240 двойки са 
си казали „да“. Бумът на 
сватбите в Айтос е през 
2021 година – издадени 
са 255 акта за сключени 
граждански бракове, в т.ч. 
и пресъставените, за под-
писи, положени в чужбина.

Освен Ритуалната зала, 
младите от Айтос могат 
да изберат по-интересен 
начин да се свържат – Общи-
ната предлага т.н. "изнесен 
ритуал", под вековните 
дървета в парк "Славеева 
река" или в традиционна 
българска обстановка в 
Етнографския комплекс 
„Генгер“.

Статистиката сочи още, 
че в Айтос и в болници в 
други градове починалите 
през м.г. са общо 223-ма. 
36 са починали в чужбина, 
64 – в населените места. 

За сравнение, през 2023 г. 
починалите са 262, с 60 
по-малко от починалите 
през 2022 г. – 332. 

През 2024 г., от всички 

16 населени места само в 
с. Дрянковец няма смър-
тен случай. Най-много 
погребения – 11, е имало 
в село Пирне. По-малко са 

погребенията в най-голе-
мите села на общината – в 
Мъглен и Тополица – по 7, в 
Карагеоргиево – четирима.

НП

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Юмюгюл Юсеинова Мурадова има 
следното инвестиционно намерение – отглеждане на зеленчуци в 
ПИ с идентификатор 56438.117.9 в землището на село Пирне, об-
щина Айтос и ПИ с идентификатор 36227.21.17 в землището на 
село Карагеоргиево, община Айтос.

„АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи шофьор за Автогара – Айтос и 
шофьор за ученически превоз.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22

ОБЯВА

Мюсюлманско Настоятелство – МИ, град Айтос отдава под наем 
2 броя магазини с площ от 12 кв. м, находящи се в град Айтос, ул. 
„Цар Освободител“ №1.

Търг с явно наддаване ще се проведе на 28.01.2025 година в 
канцеларията на Мюсюлманско настоятелство, град Айтос, от 10.00 
часа.

За повече информация, на телефон: 0558 263 64, 0877 10 66 13.

ОБЯВЛЕНИЕ

Земеделски производител Бехчет Рамадан Бехчет има следното 
инвестиционно намерение – отглеждане на трайни насаждения – 
череши в ПИ с идентификатор 36227.55.12, ПИ с идентификатор 
36227.58.2 и ПИ с идентификатор 36227.58.4, в землището на 
село Карагеоргиево, община Айтос.

Центърът за административно обслужване на Община Айтос.             ФОТО: НП

РАЙОНЕН СЪД – ГР. АЙТОС

Районен съд Айтос на основание Заповед № 
8/06.01.2025г. на Административният ръководител – 
Председател на Районен съд Айтос, обявява конкурс 
за заемане на 1 /една/ щатна бройка в Районен 
съд Айтос за длъжността „съдебен деловодител“ в 
Съдебно – изпълнителната служба.

І. Описание на длъжността: “съдебен дело-
водител” в Съдебно – изпълнителната служба: 
Образува изпълнителни дела и приема документи. 
Вписва данни по движението на делата в дневници 
и книги и в автоматизираната деловодна програма. 
Придвижва изпълнителните дела – изпълнява указа-
нията на държавните съдебни изпълнители по делото. 
Изготвя и изпраща призовки за изпълнение и други 
книжа. Следи за спазването на сроковете по делата 
и докладва на държавните съдебни изпълнители. 
Вписва данни и прави справки по делата. Експедира 
пощата на Съдебно – изпълнителното деловодство. 
Извежда статистически данни по делата.

ІІ.Минимални и специфични изисквания, 
предвидени в нормативните актове и в Класи-
фикатора на длъжностите в администрацията 
на съдилищата, които кандидатите следва да 
отговарят:

1. Общи минимални изисквания към кандидатите:
1.1. Вид и равнище на образование – мини-

мална степен на завършено образование – „средно 
образование“;

1.2. Трудов стаж – за заемането на длъжността 
не се изисква наличие на трудов стаж/професио-
нален опит; 

1.3. да е български гражданин;
1.4. да е навършило пълнолетие;
1.5. да не е поставен под запрещение;
1.6. да не е осъждано за умишлено престъпление 

от общ характер;
1.7. да не е лишен по съответен ред от правото 

да заема определена длъжност;
1.8. да има завършено средно образование;
1.9. да не е в йерархическа връзка на ръководство 

и контрол със съпруг или съпруга, с роднини по 
права линия без ограничения, по съребрена линия 
до четвърта степен включително или по сватовство 
до четвърта степен включително;

1.10. да не е едноличен търговец, неограничено 
отговорен съдружник в търговско дружество, управител, 
търговски пълномощник, търговски представител, 
прокурист, търговски посредник, ликвидатор или 

синдик, член на орган на управление или контрол 
на търговско дружество или кооперация;

1.11. да не е народен представител;
1.12. да не е съветник в общински съвет-само за 

съответната общинска администрация;
1.13. да не заема ръководна или контролна длъж-

ност на национално равнище в политическа партия.
 
2. Специфични изисквания за заемане на 

длъжността: „съдебен деловодител“, определени 
от административният ръководител на съда:

 - компютърна грамотност MS Office / Word. 
Excel/, Internet;

- правилен правопис и пунктуация;
 - отлични умения и познания по приемане, 

предаване и съхраняване на съдебна документация;
- отговорно опазване на получената служебна 

информация; 
- отлични умения за работа с граждани и в екип;
- познаване Закона за съдебната власт и Правил-

ника за администрацията на съдилищата.

3. Размер на трудовото възнаграждение за 
длъжността „съдебен деловодител“:

Минималният размер на основното трудово 
възнаграждение за длъжността „съдебен деловоди-
тел“, определен в Класификатора за длъжностите в 
администрацията на съдилищата, утвърден с решение 
на Съдийската колегия на ВСС по протокол № 9 от 
заседание, проведено на 07.03.2024г. е 1183 лв. 
На служителите се заплаща ежемесечно и допъл-
нително възнаграждение за ранг /минималният ранг 
за длъжността е V-пети, с възнаграждение в размер 
на 75 лв./, както и допълнително възнаграждение 
за придобит трудов стаж и професионален опит.

 
 ІІІ. Начин за провеждане на конкурса: 
 Конкурсът ще се проведе от комисия по до-

пускане до конкурс и провеждане на конкурса, в 
състав, определен със заповед на Административния 
ръководител – Председател на Районен съд Айтос. 
Комисията заседава в пълен състав и взема реше-
ния с обикновено мнозинство. За заседанията си 
комисията води протокол, който се подписва от 
всички членове.

Конкурсната процедура включва три етапа, 
както следва:

 Първи етап: Допускане на кандидатите до 
участие в конкурса. 

На този етап се преценява пълнотата и редов-
ността на представените документи от кандидатите, 
съответствието на кандидатите с минималните и 

специфичните изисквания за заемане на длъж-
ността, както и спазването на реда, начина и срока 
за подаване на документи за участие в конкурса.

 Списъците с допуснатите и недопуснатите 
кандидати (както и основанията за недопускането 
им ) ще се обявят на таблото на съда и на интер-
нет страницата на съда не по-късно от 7 дни след 
изтичане на срока за подаване на заявленията за 
участие в конкурса.

 В списъка на допуснатите кандидати ще се посочат 
датата, началният час и мястото на провеждане на 
втория етап от конкурса, който не може да бъде 
по-рано 14 дни от изнасянето на списъка.

 
Втори етап: Проверка на компютърните умения 

на кандидатите , познанията им по правопис и 
граматика.

Целта на втория етап е да се преценят компю-
търните умения и нивото на владеене на български 
език – правопис, граматика и пунктуация.

До втория етап на конкурса се допускат един-
ствено кандидатите, които напълно отговарят на 
посочените в обявата изисквания.

Вторият етап от конкурса включва диктовка /
практическа задача/, уменията за създаване на 
административни документи и нивото на владеене 
на български език.

Трети етап: Събеседване с допуснатите до 
третия етап кандидати. 

 Целта на този етап е да се оценят уменията за 
устно общуване, мотивацията за работа, както и да 
се проверят познанията на кандидатите по Закона за 
съдебната власт и Правилника за администрацията 
в съдилищата. На кандидатите ще бъдат задавани 
еднакви, предварително подготвени от комисията 
въпроси по глава седемнадесета: „Производство по 
дела”, раздел четвърти: „Производство по изпъл-
нителни дела“ от Правилника за администрацията 
в съдилища.

Писменият и Устният изпит за длъжността: „ 
съдебен деловодител” в Съдебно – изпълнителната 
служба ще се оценяват от комисията по шестобална 
система с точност до 0,50.

Въз основа на проведения конкурс по Кодекса на 
труда комисията ще оформи протоколи с резулта-
тите от проведения конкурс и ще класира успешно 
издържалите конкурса.

 Протоколът от крайния резултат на конкурса ще 
се публикува на интернет страницата на съда и ще 
се съобщи на участниците в него в 3-дневен срок 
от провеждането му. 

ІV.Необходими документи, които следва да бъдат 
представени от кандидатите за двете длъжности: 

 1.Заявление по образец; 
 2. Автобиография;
 3. Декларация от кандидата, че е пълнолетен 

български гражданин, не е поставен под запрещение, 
не е осъждан за умишлено престъпление от общ 
характер на лишаване от свобода, не е лишен от 
правото да заема определена длъжност;

 4.Декларация за липса на обстоятелства по чл. 
136 от ПАС; 

 5.Копие от диплома за завършено средно 
образование;

 6.Копия от документи за придобита допълнителна 
квалификация/обучение ( ако има такива); 

 7.Свидетелство за съдимост;
 8.Медицинско свидетелство;
 9.Удостоверение от психиатричен диспансер за 

липса на психическо заболяване;
 10.Копие от документи, удостоверяващи про-

дължителността на трудовия стаж;
 11.Могат да бъдат приложени и други документи, 

свързани с изискванията за заемане на длъжността, 
които кандидатът притежава.

 V. Място за подаване на документите: Доку-
ментите следва да бъдат представени лично или чрез 
пълномощник /нотариално заверено пълномощно/ 
в сградата на Районен съд Айтос, ул. “Цар Освообо-
дител“ № 3А, стая № 3, тел. 0558/2 23 90 , всеки 
работен ден от 09 -12.00 ч. и от 13.00-17.00 ч.; 

 На разположение на кандидатите са: Заявление 
по образец, както и съответните Декларации, които 
следва да бъдат изтеглени от интернет страницата 
на съда и коректно попълнено.

VІ. Срок за подаване на документите: Документи 
за участие в конкурса се подават от 10.01.2025г. 
до 10.02.2025 г.включително. 

VІІ. Общодостъпно място, на което ще се 
обявяват списъците или други съобщения във 
връзка с конкурса.

Образците на заявлението и декларациите са 
достъпни на интернет страницата на Районен съд 
Айтос - http://aytos-rs.justice.bg

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се 
обявяват на интернет страницата на съда http://
aytos-rs.justice.bg както и на информационо табло 
в сградата на Районен съд Айтос.
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18-годишният Йоан е ученик в СУ „Никола Й. Вапцаров“
18-годишният Йоан Геор-

гиев Николов спаси кръста 
на Богоявление в Айтос. 
Йоан скача за кръста за вто-
ра поредна година, щастлив 
е, че за първи път го хваща.

Ученик е в 11 клас на Сред-
но училище „Никола Йонков 
Вапцаров“. Успешен баскет-
болист е в мъжкия отбор на 
БК „Вихър“ – Айтос.

„Пожелавам на айтозлии 
здраве и успешна нова година“ 
– бяха първите думи на мла-
дежа, веднага щом излезе от 
бента на река Славеева, къ-
дето от 2016 г. се извършва 
ритуала за спасяването на 
св. кръст. „Още успехи в 
спорта и здрава година!“ си 
пожела Йоан.

Преди хвърлянето на 
кръста о. Иван, Архиерейски 
наместник от Карнобат, 

отслужи Велик Богоявленски 
водосвет. По-късно в Етног-
рафския комплекс „Генгер“ 
кметът Васил Едрев поздра-
ви имениците, айтозлии и 
18-те смелчаци, които ско-
чиха в ледените води на река 
Славеева. Най-възрастен сред 
тях беше 72-годишният 
Стефан Проданов. За първи 
път тази година за кръста 
скочи Валентин Венелинов, 
18-годишен, ученик в СУ 
„Христо Ботев“.

На общоградския празник, 
на „мегдана“ в „Генгер“ имаше 
и наздравици, и мезета и 
дълги хора. Пожеланията 
бяха и към смелите момчета, 
и към протойерей Ромил 
Георгиев за бързо оздравява-
не, за здраве и успешни ду-
ховни дела.

НП

„Нека и в бъдеще здравият 
странджански корен Ви дава 
сили и кураж!“, пише в позд-
равителния адрес до Дими-
трова кметът Васил Едрев

Точно на Богоявление за-
местник-кметът на община 
Айтос Калоян Калоянов посе-
ти Дома за стари хора „Св. 
Димитър“ в Айтос по много 
специален повод – 100-годишен 
юбилей празнува един от 
обитателите му – Манда 
Димитрова, родом от село 
Зидарово.

Калоян Калоянов поднесе 
на столетницата поздрави-
телен адрес от кмета Васил 
Едрев, цветя и сребърна огър-
лица, заедно с личните си 
пожелания към Димитрова, 
за бодрост и висок дух, за 
здраве и дълголетие.

Трогната от жеста и ува-
жението на кмета и екипа му, 
юбилярката благодари и по-
жела на всички здраве и „свои-
те години“.

Баба Манда отпразнува 
100-я си рожден ден в компа-
нията на приятелите от 
Дома и нейни близки, пътува-
ли от Англия, за да я поздравят. 
Възрастната жена получи от 
директора Лилия Николова, 
екипа ѝ и обитателите кра-
сива торта и цветя. Специ-
ално за събитието бяха под-
готвили погача и лакомства, 
а просторният хол на Дома 
беше украсен с балони. Манда 
беше обсипана с топли и ис-
крени пожелания – за спокой-
ни старини и още дълго да 
бъде част от задружната 
общност на айтоския си дом.

Столетницата е в Дома от 
една година. Тук дошла на 99 
и намерила много приятели, 
радва се на грижите и внима-
нието на персонала. Слабич-
ката и миниатюрна възраст-
на жена е работила 30 години 
в кланица на тогавашното 
месопреработвателно пред-
приятие „Родопа“. „Не изглеж-

да да сте хапвали много месо?, 
пошегувахме се ние. „Даваше 
го на нас!“ отговориха със смях 
на шегата близките ѝ. А ре-
цептата на Манда за дълго-
летие е само от една дума – труд!

„Много благодаря на дирек-
торката, на мед. сестрите и 
на прекрасните жени от 
персонала, които всеки ден се 
интересуват за здравето ми, 
поднасят ми храната, грижат 
се за хигиената. Всички са 
много добри, усмихнати и 
сърцати“, едва крие сълзи на 
благодарност баба Манда.

Всички в Дома я хвалят – 
възпитана и внимателна, с 
никого не се е скарала, винаги 
готова да даде съвет и да 
помогне. На празника си скром-
ната дама беше малко при-

теснена и видимо много раз-
вълнувана от добрите думи 
на приятели и близки и от 
специалните поздрави на 
кмета „Радостен съм, че имам 
възможността да изразя 
почитта си към Вас, личност 
с толкова богат жизнен опит. 
Вашите 100 години са време, 
събрало ведно много мъдрост 
и житейски уроци. Преминали 
сте през изпитанията на цял 
един век и сте пример за воля, 
самочувствие и достоен живот! 
Нека и в бъдеще здравият 
странджански корен Ви дава 
сили и кураж!“, пише в позд-
равителния адрес до Дими-
трова, кметът Васил Едрев.

Честит юбилей, г-жо Ди-
митрова!

НП

100 години празнува баба Манда с приятелите 
от Дома за стари хора в Айтос

Йоан с кръста

Отец Иван и кметът Васил Едрев поведоха към реката 18-те ай-
тозлии, пожелали да скочат за кръста

Стотици айтозлии дойдоха край бента на река Славеева

Всеки от смелчаците с награда от кмета                 ФОТО: НП

Манда Димитрова  беше обсипана с топли и искрени пожелания 

Зам.-кметът Калоян Калоянов (вляво) с трогателен поздрав 
към столетницата    ФОТО: НП

ПРЕМИЕРА 
НА 

СБОРНИКА „РАЗКАЗИ“
НА ДОБРИНА КОСТАДИНОВА

17 ЯНУАРИ, 17 ЧАСА
ЗАСЕДАТЕЛНАТА ЗАЛА НА ОБЩИНА АЙТОС

КНИГАТА ПРЕДСТАВЯ
ТАТЯНА ЙОТОВА

В края на януари ще е софийската премиера на Сборника в 
Дома на киното

Добрина  
Костадинова –  

по професия 
адвокат,  

по призвание – 
разказвач
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Уважаеми съграждани и 
приятели на Созопол,

В началото на новата 2025 година се 
обръщам към вас с най-топли думи на 
благодарност, надежда и оптимизъм. 
Празниците са време за 
равносметка, време да 
погледнем назад към 
постигнатото и да 
отправим поглед 
напред с вяра в бъ-
дещето.

2024 година беше изпълнена с предиз-
викателства, но и с много поводи за 
гордост. Заедно продължихме да работим 
за развитието на нашия прекрасен Со-
зопол – град с уникална история, култу-
ра и традиции. Реализирахме важни 
проекти, които подобриха инфраструк-
турата, условията за живот и облика 
на общината. С общи усилия доказахме, 
че Созопол не е само туристическа дес-
тинация, но и дом, където ценим коре-
ните си и гледаме с увереност към бъ-
дещето.

С настъпването на 2025 година си 
пожелавам за всички нас тя да бъде го-
дина на здраве, щастие и успехи. Нека 
продължаваме да бъдем сплотени като 

общност, да си помагаме и да градим 
с грижа и внимание към хората и 

природата около нас.
Благодаря на всеки един от 

вас за доверието и подкрепата. 
Заедно ще продължим да 

правим Созопол по-добро 
място за живот, за нас 

и за поколенията след 
нас.

Нека 2025 година 
донесе на всички 

вас и вашите 
семейства радост, 
топлина и сбъд-
нати мечти.

Тихомир Янакиев
Кмет на община 
Созопол

Новото ръководство на 
Народно читалище 
„Отец Паисий 1896“ 

обяви с вълнение, че на 11 
януари 2025 г. от 16:00 ще се 
състои специална кинопро-
жекция на документалния 
филм за футболната леген-
да Георги Аспарухов – Гунди. 
Събитието обещава да бъде 
емоционално и вдъхновяващо 
за всички почитатели на 
спорта, културата и бъл-
гарските герои.

Филмът, посветен на 
Гунди, разказва историята 
на един от най-обичаните 
български футболисти. 
Лентата показва както 
забележителните му момен-
ти на терена, така и личния 
му живот, оставяйки траен 
отпечатък върху поколения 
българи със своето послание 
за спортсменство, доблест 
и човечност.

Билетите за прожекци-
ята вече са пуснати в про-
дажба, а интересът към 
събитието е голям. Органи-
заторите съветват жела-
ещите да побързат, за да си 
осигурят място за тази 
вълнуваща среща с истори-
ята на българския спорт..

Продължава на стр. 2

КУЛТУРНОТО СЪБИТИЕ НА МЕСЕЦА: 

Читалище „Отец Паисий“ 
организира кинопрожекция на 

филма за легендата Гунди

Античният Аполония 
Понтика: В древността 
Созопол (тогава Аполония) 
е бил процъфтяващ гръц-
ки полис. Новата година е 
била свързана със сезонни 
ритуали и религиозни 
церемонии, посветени на 
божествата. Особено важни 
са били обредите, посве-
тени на бог Аполон, покро-
вител на града.

Вечерите около зимно-
то слънцестоене са включ-
вали ритуали за прогонва-
не на злите духове и 
приветстване на новото 
начало.

През византийския и 
българския периоди на 
Созопол празнуването на 
Нова година се е смесвало 
с православните традиции. 
На Васильовден (1 януари 

по църковния календар) се 
е извършвало благославя-
не на домовете. Жители-
те са приготвяли праз-
нични хлябове (боговици) 
и са организирали скромни 
семейни събирания.

Продължава на стр. 4

Йордановден: празник 
на вярата, смелостта и 

уникалните традиции

Созопол става център на 
Националния шампионат 

по шосейни бягания

Созопол приема 
уникално спортно 

събитие: „Антеа Рън“

Созопол: Там, където новата 
година среща историята



Созопол става център на Националния 
шампионат по шосейни бягания
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На 22 и 23 март Созопол 
ще се превърне в сце-
на на едно от най-оч-

акваните спортни събития 
за годината – Националния 
шампионат по шосейни 
бягания. Състезанието, 
което е част от инициа-
тивата „Рън България“, ще 
предложи уникална въз-
можност за участие на 
професионални атлети, 
любители и начинаещи от 
всички възрасти.

Събитието се органи-
зира с любезното съдей-
ствие на Община Созопол, 
която активно работи за 
популяризирането на 
спорта, здравословния 
начин на живот и привли-
чането на туристи чрез 
спортни прояви.

Шампионатът ще об-
хване разнообразни дис-
танции, включително 
полумаратон от 21.1 км, 
10 км, 5 км, 1 миля (1609 м) 
и забавно бягане на 1 км за 
деца и начинаещи. Трасе-
тата преминават през 

живописни маршрути в 
Стария град, къмпинг 
„Градина“ и емблематични 
места в Созопол, осигуря-
вайки уникално изживява-
не за участниците.

Организаторите под-
чертават, че целта на 
събитието е не само про-
веждането на състезания, 
но и създаването на ис-
тински спортен празник 
за града. В събитието ще 
вземат участие както 

елитни бегачи, така и 
аматьори, а редом с тях 
ще се включат хора, които 
за първи път ще стъпят 
на стартовата линия.

Трасетата са проекти-
рани така, че да покажат 
най-доброто от красота-
та на Созопол – от спокой-
ствието на къмпинг 
„Градина“ до автентичния 
дух на Стария град и него-
вите исторически забеле-
жителности.

Инициативата „Рън 
България“ стартира през 
2018 г. с мисията да попу-
ляризира леката атлети-
ка и бягането в различни 
населени места на Бълга-
рия. Целта е не само да се 
даде възможност на пове-
че хора да участват в ор-
ганизирани състезания, 
но и да се създаде интерес 
към спорта в градове с 
новопостроени атлети-
чески бази.

ПРОГРАМА НА СЪБИТИЕТО

22 март (събота):

10:00 ч. – 1 миля (национален шампионат)
Старт-финал: къмпинг „Градина“

11:00 ч. – 1 миля (масово участие)
Старт-финал: къмпинг „Градина“

14:00 ч. – 10 км (национален шампионат и масово участие)
Старт-финал: Старият град, църква „Св. св. Кирил и Методий“

23 март (неделя):

9:30 ч. – 5 км (национален шампионат и масово участие)
Старт-финал: Старият град, църква „Св. св. Кирил и Методий“

10:30 ч. – Полумаратон „Созопол рън“
Старт-финал: Старият град

11:00 ч. – 1 км (забавно бягане за деца и начинаещи)
Старт-финал: Старият град

КАК ДА СЕ ВКЛЮЧИТЕ?
Регистрацията за събитието вече е отворена:
За масовите участия можете да се регистрирате на www.
runbulgaria.org
За националния шампионат (1 миля, 5 км и 10 км) – на https://
bul.opentrack.run
Стартовите пакети ще се раздават в сградата на Община 
Созопол в дните преди старта.
Досегашният успех на събитията от веригата доказва, че 
спортът може да бъде вдъхновение за хора от всички 
възрасти, насърчавайки ги към по-здравословен и активен 
начин на живот.

Продължение от стр. 1 

С тази прожекция ново-
то ръководство на чита-
лището поставя начало на 
поредица от културни 

инициативи, които ще 
зарадват местната общ-
ност. „Това е само началото 
– тепърва ще организираме 
още интересни събития, 
които да обогатяват кул-

турния живот на нашия 
град и да привличат хора 
от всички възрасти“, спо-
делят организаторите.

НЧ „Отец Паисий 1896“ 
цели да се превърне в още 
по-жив културен център, 
където кино, музика, театър 
и други изкуства ще обеди-
няват хората и ще създават 
нови поводи за вдъхновение.

Филмът ще бъде излъчен 
и в Народно читалище „Ди-
мо Николов 1908“ в град 
Черноморец на 12.01 неделя 
от 17:00 часа. Цената на 
билетите е 10 лв. и ще се 
продават на място преди 
прожекцията.

Заповядайте!

Не пропускайте възмож-
ността да се докоснете до 
историята на легендата 
Гунди и да станете част от 
новата културна енергия 
на созополското читалище. 
Очакваме ви на 11 януари 

2025 г. от 16:00 часа!

Читалище „Отец Паисий“ организира 
кинопрожекция на филма за легендата Гунди

ОБЯВА

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС
8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, 

тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, 
че със заповед № ОХ-1149/09.12.2024 г. на 
министъра на отбраната на Република България 
са обявени вакантни длъжности, определени за 
приемане на служба в доброволния резерв на 
български граждани освободени от военна служ-
ба и срочна служба в доброволния резерв, без 
провеждане на конкурс, както следва: 
 Централно военно окръжие – 103 места; 
 (за ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН–БУРГАС - 9 

места);

 Военноморските сили – 77 места;
 Командване за логистична подкрепа – 88 

места;
 Сухопътните войски– 1586 места.

Срок за подаване на документи - 
до 30.10.2025 г.

Повече информация за кандидатстването и 
подаването на документите можете да получите 
в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас и 
в офисите за военен отчет в общини: Бургас, 
Айтос, Камено, Карнобат, М. Търново, Несебър, 
Поморие, Приморско, Руен, Созопол, Средец, 
Сунгурларе и Царево.
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Тази пролет Созопол 
ще се превърне в сцена 
на едно от най-вълну-

ващите и амбициозни 
спортни събития в Бъл-
гария! На 26 април 2025 г. 
стартира „Антеа Рън“ – 
първото състезание, 
което съчетава полума-
ратон с изпитания, които 
ще поставят участници-
те пред неочаквани пре-
дизвикателства. Готови 
ли сте да преодолеете 
границите на собствени-
те си възможности и да 
откриете нови сили в 
себе си?

Созопол:  
Европейският град на 

спорта 2025

Созопол не е просто 
привлекателен туристи-
чески и културен център 
– с гордост той носи тит-
лата Европейски град на 
спорта за 2025 година. 
Това престижно признание 
е доказателство за анга-
жимента на града към 
насърчаването на актив-
ния начин на живот и 
спортните инициативи. 
„Антеа Рън“ е част от 
този глобален спортен 
стремеж и ще стане ос-
новна спирка в пътя към 
създаване на една още по-
силна и активна спортна 
общност.

Какво представлява 
„Антеа Рън“?

„Антеа Рън“ не е просто 
състезание – това е ис-
тинско изпитание за духа 
и тялото. 21,1 километра, 
изпълнени с препятствия, 
които ще поставят учас-
тниците пред физически 
и психологически предиз-
викателства. Всеки кило-
метър е ново предизвика-
телство, което ще те 
принуди да надминеш себе 
си и да преодолееш всяка 
бариера. Това е шанс да 
почувстваш същността 
на преодоляването – да 
излезеш извън зоната си 
на комфорт и да откриеш, 
че можеш много повече, 
отколкото си вярвал.

До старта ще обявим 
1-2 от препятствията, 
за да запазим елемента 
на изненада и да направим 
състезанието още по-
вълнуващо! Не се притес-
нявайте, всички препят-
ствия са планирани така, 
че да осигурят баланс и 
да бъдат предизвикател-
ни както за мъже, така 
и за жени. Целта ни е да 
се забавлявате и да по-
кажете най-доброто от 
себе си – независимо от 
нивото на подготовка!

Но „Антеа Рън“ не е 
само физическо изпита-
ние. Това е незабравимо 
пътешествие през жи-
вописни и исторически 
места – от летеk театър 
„Аполония“, през Стария 

град, до величествения 
нос Акин с гледки към 
безкрайното Черно море. 
Всяка стъпка ще бъде 
съпътствана от неверо-
ятни панорами и усеща-
нето, че участваш в нещо 
по-голямо от теб.

Какво прави „Антеа 
Рън“ специален за 

Созопол?

Това събитие не е прос-
то спортен празник – то 
е културно и социално 
явление, което поставя 
Созопол на картата на 
европейския спортен 
туризъм. „Антеа Рън“ е 
възможност за всички 
участници и зрители да 
се потопят в автентич-

ната атмосфера на един 
от най-старите и краси-
ви български градове, 
съчетавайки активния 
начин на живот с исто-
рическата и природната 
му красота.

Събитието ще привле-
че участници и туристи, 
които ще се насладят на 
всички съкровища, които 
Созопол предлага – както 
природни, така и култур-
ни. Местните бизнеси 
също ще се възползват 
от този голям поток, 
като същевременно се 
създава усещане за гордост 
и принадлежност сред 
жителите на града. В 
контекста на титлата 
„Европейски град на спор-
та за 2025“, „Антеа Рън“ 
ще стане част от мащаб-
ната програма за популя-
ризиране на спорта в ре-
гиона.

Как да бъдеш част  
от това незабравимо 

събитие?

Не чакайте! Регистри-
райте се за „Антеа Рън“ 
още сега и станете част 
от това незабравимо 
спортно приключение. 
Регистрацията е лесна и 
безплатна чрез официал-
ната Facebook страница 
на събитието, а местата 
са ограничени. Не пропус-
кайте шанса да се дока-
жете!

А ако не сте готови да 

се състезавате, можете 
да бъдете част от екипа 
на доброволците или 
просто да подкрепите 
участниците, докато 
преминават през трасето. 
Според духа на „Антеа 
Рън“, заедно ще създадем 
не просто събитие, а ис-
тински празник на спорта 
и общността.

Програма за зрителите 
и посетителите

„Антеа Рън“ не е само 
за участниците. За всич-
ки зрители, които искат 
да се насладят на атмос-
ферата или да подкрепят 
своите близки, ще има 
разнообразие от актив-
ности. Ще бъдат орга-
низирани ангажиращи 
инициативи, които ще 
създадат още по-дина-
мична и енергична атмос-
фера по време на събити-
е т о .  В с е к и ,  к о й т о 
присъства, ще може да 
се почувства част от 
едно голямо, обединено 
спортно семейство.

„Антеа Рън“ е шанс да 
покажем на света, че Со-
зопол не е само красив и 
исторически важен град, 
но и място, което излъч-
ва енергия и спортен дух. 
Присъединете се към нас 
на 26 април 2025 г. и нека 
заедно създадем нова 
глава в историята на 
нашия град и спорта в 
България!

Созопол приема уникално 
спортно събитие: „Антеа Рън”

Община Созопол е парт-
ньор на инициативата 
„Чистата Коледа“, която 
ежегодно обединява уси-
лията на местната власт, 
неправителствени орга-
низации и доброволци за 
опазване на околната 
среда. Кампанията е насо-
чена към почистване на 

плажовете по Южното 
Черноморие и се провежда 
традиционно през декем-
ври.

През последното изда-
ние на „Чистата Коледа“ 
в края на 2024 г. бяха орга-
низирани акции по почист-
ване на плажовете Арку-
т и н о  и  А х т о п о л . 

Събитието привлече де-
сетки местни жители, 
туристи и ентусиасти, 
които обединиха усилия-
та си в името на по-чиста 
природа.

Кметът на община 
Созопол изрази своята 
подкрепа към инициати-
вата и благодари на всич-

ки участници за техния 
принос:

„Подобни кампании са 
не само важни за опазва-
нето на природата, но и 
за възпитаването на 
отговорност към окол-
ната среда. Радвам се, че 
в Созопол има толкова 

много хора, които подкре-
пят това значимо събитие.“

Сред акцентите на 
кампанията през 2024 г. 
бе включването на учени-
ци от местни училища, 
които активно участваха 
в почистването, като 
част от програмата за 

екологично образование.
Община Созопол ще 

продължи да подкрепя 
инициативи, които на-
сърчават отговорното 
отношение към природа-
та, като се планират 
нови подобни кампании 
през 2025 г.

„Чистата Коледа“ в община Созопол: ангажираност  
с природата и местната общност
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Йордановден в Созопол: празник на вярата, 
смелостта и уникалните традиции

Редактор 
БЕТИНА ДОЛАПЧИЕВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

На 6 януари Созопол се 
превърна в сцена на 
един от най-светли-

те и обединяващи право-
славни празници – Йорда-
новден, или Богоявление. 
Градът събра жители и 
гости, за да отбележат 
празника с вековни тра-
диции, които символизират 
пречистването, смелост-
та и новото начало.

Празничният ден започ-
на с утринна Света ли-
тургия в храм „Св. Георги 
Победоносец“, където 
вярващите се събраха, за 
да се помолят за здраве, 
мир и благоденствие. След 
литургията литийно 
шествие, предвождано от 
свещениците, премина 
през Стария град. Кметът 
на Созопол Тихомир Яна-
киев, заместник-кмето-
вете Андрей Николов и 
Тодор Дамянов, както и 
председателят на Общин-
ския съвет Станимир 
Андонов също бяха част 
от шествието.

Участниците с икони и 
молитви се отправиха към 
брега на Черно море, къде-
то ги очакваше кулмина-
цията на празника – риту-
алът по хвърлянето на 
Светия кръст.

Сред смелчаците, които 

се осмелиха да се хвърлят 
в ледените води на Черно 
море, тази година имаше 
един специален участник 
– момче на едва 8 години, 
което стана център на 
внимание и вдъхновение за 
всички присъстващи. Де-
тето, чието име е Йордан, 
бе единственият млад 
участник и показа изклю-
чителна смелост и дух.

Йордан влезе в студе-
ните води редом с мъжете, 
вдъхновявайки и получи 
бурни аплодисменти и 
подкрепа от множеството.

След напрегната над-
превара Стелиян Илиев 
извади кръста от водата 
и бе посрещнат с радост-
ни възгласи от събралите 
се. Свещениците благо-
словиха победителя, а 
кметът Тихомир Янакиев 
му пожела здраве и успеш-
на година: „Поздравявам 
всички участници за сме-
лостта им. Това е ден, 
който обединява общност-
та и ни напомня за важ-
ността на вярата и тра-
дициите.“

Една от най-уникалните 
традиции в Созопол е раз-
чупването на кръста – ри-
туал, който е запазен 
единствено тук. След като 
кръстът беше изваден, 

той бе разчупен на две 
части. Втората половина 
бе хвърлена отново в мо-
рето, за да се спаси отново, 
като така благословията 
достига до повече хора.

Втората част от кръ-
ста беше извадена от 
Петър Драганов, който 
сподели, че за него този 
обичай е специален и го 
изпълва с гордост: „Тази 
традиция е уникална и я 
прави още по-вълнуваща. 

Радвам се, че мога да бъда 
част от нея.“

Йордановден в Созопол 
беше празник не само на 
религиозната вяра, но и 
на общността. Хора от 
всички възрасти, включи-
телно гости от различни 
краища на страната, се 
събраха, за да станат 
свидетели на този уника-
лен обичай.

„Смелостта на 8-годиш-
ното момче ме развълнува. 

Това е пример за това как 
традициите се предават 
на най-младите. Созопол 
е истинско богатство за 
България със своите оби-
чаи“, сподели жена, гост 
на събитието от София.

Йордановден е не прос-
то ритуал, а ден, който 
символизира вярата, сме-
лостта и пречистването. 
Той обединява хората в 
търсене на надежда и 
благословия за по-добра 

година.
Кметът Тихомир Яна-

киев завърши с думи, кои-
то докоснаха всички: 
„Традициите са това, 
което ни свързва с наши-
те корени и ни дава сила 
да продължим напред. 
Радвам се, че Созопол пази 
този дух и го предава на 
поколенията. Нека тази 
година бъде здрава, мирна 
и успешна за всички.“

Тази година Йордановден 
в Созопол бе белязан от 
смелостта на едно дете, 
единството на общност-
та и магията на уникал-
ните традиции. Градът 
отново доказа, че е не само 
място с богата история, 
но и със силен дух, който 
обединява хората в момен-
ти на радост и празничност.

Следващата година 
Созопол ще посрещне от-
ново този свят ден с още 
повече енергия, вяра и 
традиции, които събират 
сърцата на малки и големи.

Стелиян Илиев спаси Светия 
кръст                    ФОТО: „СОЗОПОЛ“

Созопол: Там, където новата година среща историята
Продължение от стр. 1

В близост до манастирите 
около Созопол са провеждани 
служби за здраве и плодородие 
през новата година.

С Възраждането и засил-
ването на българския дух в 
Созопол Нова година става 
повод за събиране на семей-
ствата и приятелите. 
Местните рибари и търго-

вци са използвали празника 
за равносметка на измина-
лата година, пожелания за 
богат улов и здраве.

Празненствата включва-
ли обичаи като сурвакане и 
общи трапези с морски да-
рове, характерни за региона.

След Освобождението и 
навлизането на модерните 
времена Созопол постепен-
но се превръща в артистич-
но и културно средище. В 
началото на века Нова го-
дина е празнувана с тради-
ционни хора на градския 
площад, а по-късно – с тан-
ци и балове в местни чита-
лища.

През втората половина 
на века, особено след разра-
стването на туризма, 
празникът добива и по-
градски характер. Посреща-
нето на Нова година в 
местните заведения с 
морски ястия, музика и 

традиционни песни става 
популярно.

През 2019 година за пръв 
път в Созопол бе поставено 
начало на организирано 
празнично посрещане на 
Новата година на площад 
„Кулата“. Събитието включ-
вало специална програма и 
впечатляваща заря, които 
събрирали местни жители 
и гости за общо празненство 
под открито небе.

2025 год. Посрещаме, съ-
четавайки традиционния 
си дух с модерни елементи. 
Празникът продължава да 
бъде време за събиране на 
семейството, но и за споде-
ляне на радостта с гостите 
на града. Фойерверки над 
морето, уют в старинните 
къщи и духът на древния 
Аполония правят празника 
в Созопол незабравим както 
за местните, така и за по-
сетителите.



че внимание на тях. Услож-
ненията, както казах, 
обаче невинаги са белодроб-
ни. Те могат да са от стра-
на на сърцето, бъбреците, 
нервната система. Заради 
това всяка година има кам-
пания да се ваксинират 
възрастните хора.

– Да кажем тогава кога 
е най-подходящо да се вак-
синираме?

– Ваксинацията е най-
добре да бъде направена 
преди да зачестят случаи-
те на грип като цяло, защо-
то организмът трябва да 
има време да се подготви, 
когато настъпи епидемия-
та. Хубаво е да се прави 1-2 
месеца преди това. Т.е. ня-
къде преди Нова година.

– Освен ваксините, какво 
друго бихте посъветвали 
нашите читатели за то-
ва как да се пазят по това 
време на годината?

– Винаги препоръчвам по 
време на грипната епидемия, 
както по време на ковид 
пандемията, да се носят 
маски и ръкавици в затво-
рени помещения, на общест-
вени места, в градския 
транспорт. Те не са попре-
чили на никого. Единствено 
могат да те предпазят от 
инфекция, която се предава 
по въздушно-капков път. 
Говорим за временно носене 
– 15-20 минути. Много хора 
казват, че им пречат и из-
питват дискомфорт, което 

е нормално и разбираемо. 
Затова препоръчвам да е 
временно и на местата, 
които посочих. А когато са 
на по-просторно място, 
могат и без тях. По-добри 
мерки от това няма.

– Посочихте, че и децата 
са податливи на усложне-
ния от грип. За тях какво 
съветвате?

– Това по-скоро е въпрос 
към педиатрите. Децата 
си имат определен вакси-
национен календар, който 
се спазва. Работя с възраст-
ни предимно. Специалист 
съм по белодробни болести 
и имам много пациенти с 
хронични белодробни забо-
лявания като бронхиална-
та астма, особено с теж-
кото ѝ протичане. На 
такива пациенти винаги 
препоръчвам всяка година 
да се ваксинират за грип и 
отделно препоръчвам вак-
синация с антистрептоко-
кова ваксина, която се 
прави веднъж на 5 години. 
Винаги обяснявам на паци-
ентите, че това са две 
отделни неща. Ваксината 
срещу COVID-19 също е 
отделна. Това са на пръв 
поглед елементарни неща, 
но могат да бъдат доста 
объркващи.

– Като споменахте хро-
ничните заболявания, 
къде стои Бургас като 
статистика по респира-
торни заболявания?

– Не водя статистика, 
но са доста разпростране-
ни. Хората не си обръщат 
достатъчно внимание на 
хроничните заболявания, 
които имат през годините, 
защото в началото симп-
томите са минимални, после 
стават всекидневни, но 
свикват да живеят с тях. 
А после почват да им пречат 
на качеството на живот и 
когато положението оти-
де към критично, чак тога-
ва се решават да потърсят 
лекарска помощ. Това не е 
най-добрата стратегия за 
справяне с тези проблеми. 
Най-добрият момент да 
обърнеш внимание на здра-
вето си е докато симпто-
мите са минимални. Тук 
идва и друг момент – раз-
личните лекари ги интер-
претират по различен начин. 
За един може да не е проблем, 
друг ще е на друго мнение. 
Ако ме питат мен, аз казвам, 
че сега е моментът, защото 
при минимални симптоми 
се взимат минимални мерки, 
за да не стане по-голям в 
бъдеще проблемът. Аз съм 
виждал цялата еволюция 
на тези заболявания – от 
леки до тежки. Не е прият-
но да знаеш, че си можел да 
вземеш мерки, а не си ги 
направил и си стигнал до 
тежко заболяване. Хората 
като цяло не обичат да 
ходят на лекар и да чакат, 
което от една страна е 

разбираемо, но от друга 
страна е по-добре да инвес-
тираш малко време и тър-
пение с основната цел да не 
стигнеш до тежък проблем. 
Ако в началото е леко ка-
шляне сутрин, по-силно 
кашляне по време на респи-
раторни инфекции, после 
се стига до постоянен задух 
и кашлица. Тогава на фона 
на поддържащата терапия 
си казваш, че лекарствата 
не действат, а то не е та-
ка, но реално заболяването 
протича по-тежко и ефек-
тът е по-минимален. 

– Можете ли да кажете 
с какви оплаквания идват 
най-често хората при вас?

– Това, което ги притес-
нява е, когато започнат 
по-изразено да се задъхват. 
Нощната кашлица със за-
дъхване също много ги 
плаши. Но за това ме тър-
сят предимно по-млади 
пациенти. При по-възраст-
ните може да е комбинация 
от задъхване и кашляне, 
свирене от гърдите. Ост-
рото влошаване е най-дра-
матично и това са най-чес-
тите случаи. Единици са 
тези, които забелязват, че 
имат минимални оплаквания 
и търсят лекар, а още по-
малко са тези, които пред-
приемат нещо след това, 
защото някои се задоволя-
ват с това да им кажат 
какъв е проблемът и дотам. 
Статистика не съм водил, 
но когато се събираме на 
конгреси, от Белодробното 
дружество казват, че теж-
ката бронхиална астма е 
рядко заболяване, но в Бур-
гас хич не е така. То просто 
в повечето случаи е недиаг-
ностицирано, защото не се 
търси. 

– Има ли други притес-
нителни тенденции, на 
които трябва да се обърне 
внимание?

– Има какво да се желае 
по отношение на профилак-
тиката и проследяването 
на хроничните белодробни 
заболявания, защото в мо-
мента има една действаща 
система с диспансеризация. 

Аз не съм сигурен колко е 
ефективна, защото на един 
пациент му е отредено да 
види лекаря n на брой пъти. 
Той ходи, когато е добре или 
относително добре и реал-
но не знам какво изобщо се 
предприема като диагно-
стика и терапевтичен 
мениджмънт. В крайна 
сметка наистина не се 
търсят и диагностицират 
тези болести. Аз го правя. 
Имам доста случаи на теж-
ки астми точно в Бургас. 
Тук има един сблъсък и 
между старото и новото 
поколение лекари. При пър-
вите задължително тряб-
ва спирометрията да по-
казва нарушена белодробна 
функция, за да диагности-
цират бронхиална астма. 
Реално, ако тя е в норма, 
това се отхвърля като 
възможност. А то не е та-
ка, защото много астмати-
ци са асимптоматични или 
с минималните оплаквания, 
за които говорихме. Това не 
значи, че те нямат заболя-
ването бронхиална астма. 
Това е една от причините 
белодробните заболявания 
да остават на заден план. 
Много от пациентите си 
мислят, че нещо не е наред 
със сърцето им и отдават 
задъхването и други респи-
раторни симптоми на 
проблем с него. Случва се 
обаче да има пациенти с 
проблеми и в сърцето, и с 
белите дробове. Нещата 
понякога са доста по-слож-
ни от това „ето ти направ-
ление за този специалист 
и той ще ти разреши про-
блема“. 

– Доколко са вредни вей-
повете?

– По данни на СЗО са тол-
кова вредни, колкото и 
конвенционалните цигари. 
Хората лесно се поддават 
явно на рекламите, че елек-
тронните цигари са по-
малко вредни. Каквито и да 
са, те са много по-голям 
проблем, защото са ката-
лизатор за това ако имаш 
малко проблеми с белите 
дробове, да станат големи. 
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Респираторните заболявания са 
доста разпространени в Бургас

Д-р Иван Власов, пулмолог:

-р Власов, тук ли е грипът 
вече и ако не, кога да го оч-
акваме?

– Очаква се грипна вълна. 
Принципно няма точно 
даден момент, в който 
грипът започва. Инфекци-
ята се предава по въздушно-
капков път. Първо се раз-
боляват малко хора, а 
впоследствие повече. По 
отношение на профилак-
тиката, която е с ваксини, 
колкото по-рано я направим, 
толкова по-добре, за да 
бъдем готови. За ваксината 
това, което видях аз като 
данни, е за около 42% ефек-
тивност при възрастното 
население. Но като цяло, 
направена при един възрас-
тен, увреден човек, с някол-
ко придружаващи хронични 
заболявания, може да бъде 
разликата, която да му 
спести една хоспитализация 
и евентуално други по-се-
риозни проблеми в здраво-
словно отношение.

– Т.е. дори и да се заразим 
с грип, след като сме вак-
синирани, то самото боле-
дуване ще е по-леко?

– Да, т.е. ефектът, който 
се цели, е именно едно по-
лесно преболедуване на 
вирусната инфекция, която 
в случая е грипна. 

– Кои са най-честите 
усложнения от грипа?

– Грипът може да преми-
не с минимални симптоми. 
Т.е. лека кашлица, един-два 
дни температура, болки по 
тялото, болки в гърлото, 
секреция от носа. Т.е. това 
са едни леки симптоми при 
младите и неувредени па-
циенти. Но при деца до 6 
години и възрастни хора, 
дори с едно хронично забо-
ляване, грипната инфекция 
може да има и усложнения. 
Те могат да бъдат от бело-
дробно естество или от 
извънбелодробно. Най-чес-
тото усложнение при грипа 
може да бъде пневмонията, 
която може да бъде първич-
новирусна, която е с доста 
тежки промени в белия дроб. 
Може да бъде и вторично-
бактериална, и от атипич-
ни причинители. Самият 
грип пък може да причини 
влошаване на вече същест-
вуващите хронични заболя-
вания у един човек. Заради 
това искам да обърна пове-

Д
Д-Р ИВАН 
ВЛАСОВ
ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ

„
Ваксината 
остава най-
ефективната 
защита 
срещу грип

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ
 Д-р Иван Власов завършва медицина в Медицински 
университет – София през 2015 г. и специализира 
белодробни болести в МБАЛ –Търговище. 
 През януари 2022 г. придобива първа специалност 
„Пневмология и фтизиатрия“. По време на специализа-
цията си участва в множество престижни медицински 
форуми и конгреси, организирани от Българското 
дружество по белодробни болести, Фондация ИНСПИРО 
и Фондация „Наука и здраве“. 
 Д-р Власов е сертифициран за ехография на гръден 
кош от МУ – София и участва в проучвания на нови 
лекарства за превенция на усложненията от COVID-19. 
 Член е на Сдружение „Младите лекари“. 
 Занимава се с тежки бронхообструктивни болести, а 
именно – ХОББ, бронхиална астма и синдрома на 
припокриване между двете отделни заболявания.



Изпратихме благодатна година 
16 МОЕТО УЧИЛИЩЕ 10 – 16 ЯНУАРИ 2025   I 

Имидж. Името на града се чу по цял свят 

ДОНА МИТЕВА

Бургас е сочен за пример 
в областта на образова-
нието не само в страната, 
а и в чужбина. Показател-
ни са успехите на учители, 
ученици, студенти и уни-
верситетски преподава-
тели. Затова е много 
трудно да бъдат избрани 
най-значимите събития, 
белязали отиващата си 
година. Няма как обаче да 
не бъде спомената първа-
та в света Олимпиада по 
изкуствен интелект или 
пък училищните лабора-
тории свързани отново с 
изкуствения интелект, 
които се изграждат в пет 
бургаски училища. Не може 
да се подминат и инвес-
тициите, които се влагат. 

Логично е обзорът да 
започне с пъстрото 11-хи-
лядно празнично шествие, 
което изпълни централ-
ните улици на 24 май, Деня 
на светите братя Кирил 
и Методий, на българска-
та азбука, просвета и 
култура и на славянската 
книжовност. В общоград-
ското отбелязване се 
включиха 35 детски гра-
дини, 45 училища, пред-
ставители на четирите 
университета, на духовен-
ството, читалищата и 
културните институти 
в Бургас. 

Тази година за първи 
път се състоя шествие 
на абитуриентите. Бургас 
изпрати 2200 младежи и 
девойки. С цветя, бурни 
аплодисменти, фойервер-
ки и под звуците на духова 
музика премина първият 
парад на зрелостниците 
от Випуск 2024 г. На тера-
сата до КЦ „Морско кази-
но“ те преминаха по чер-
в е н и я  к и л и м  д о 
специалната платформа, 
където се събраха за общ 
кадър заедно с кмета Ди-
митър Николов, който 
запечата завинаги тър-
жествения момент. 

Националният 
форум EduBurgas 2024

„Вдъхновители на об-
разователни трансфор-
мации“ се проведе в края 
на май и бе инициатива на 
РУО – Бургас и Община 
Бургас. Създаде се прос-
транство за диалог меж-
д у  о б р а з о в а т е л н и т е 
експерти и заинтересо-
ваните страни за промо-
тиране на иновации в 
училище и повишаване 
качеството на образова-
нието.

Второто издание на 
форума бе посветено на 
две важни теми: „Изкуст-
веният интелект – пре-
дизвикателства и въз-
можности“ и „Социално 
– емоционално учене“.

Над 500 участници от 
цялата страна се събраха 
край морето за най-голя-
мото географско събитие 
у нас – 

деветото издание на 
Български 

географски фестивал

Програмата му включ-
ваше изложби, конкурси 
за ученици, студенти и 
учители, научно-популяр-
ни презентации на изяве-
ни личности като Георги 
Бърдаров и Симеон Идаки-
ев, интерактивни и прак-
тически състезания, гео-
графски куиз за студенти, 
тематични щандове и др. 
Участниците във фести-
вала бяха ученици, учите-
ли, студенти, учени и 
любители на географията. 

Преди старта на фес-
тивала в Библиотеката 
имаше киновечер с доку-
ментални филми на жур-
налиста и пътешественик 
Живко Константинов за 
Антарктида и изложба и 
представяне на книга за 
Света гора. 

Събитието бе органи-
зирано от „Географ БГ“, 
СУ „Св. Климент Охридски“ 
– Геолого-географски фа-
култет и Филиал на СУ в 
Бургас, Община Бургас и 
Българско географско 
дружество. Фестивалът 
бе посветен на 100-годиш-
нината от създаването 
на специалност „География“ 
в Софийския университет 
„Св. Климент Охридски“. 

В началото на юни 22 
учебни компании  се бори-
ха за титлата

 „Най-добра учебна 
компания на 

България за 2024“

Това се случи по време 
на Младежкия бизнес фо-
рум „Изгряващи звезди“, 
който бе финалната част 
от програма „Учебна ком-
пания“ на „Джуниър Ачий-
вмънт България“, призна-
та от Европейската 
комисия за най-добрата 
практика в обучението 
по предприемачество. 

По време на събитието 
ученици на възраст 14-18 
г. от цялата страна пред-
ставиха своите бизнес 
идеи под формата на готов 
продукт или услуга и ги 
презентираха на сцена пред 
жури. 

За трета година се даде 
възможност за

 
стаж в детските 

градини на студенти 

от бургаските универси-
тети по педагогика и на 
завършилите млади педа-
гози за практика в профе-
сията. 

Освен натрупването на 
опит, бе осигурена и не-
прекъсната работа на 
бургаските детски гради-
ни през лятото – важно 
условие за спокойствието 
на родителите, когато са 
на работа. 

Стажовете бяха пла-
тени, в периода юли – сеп-
тември, със срок най-мал-
ко от 20 работни дни. 
Детските градини обяви-
ха свободните места, а 
всеки, който кандидатства, 
можеше да избере кон-
кретна детска градина, 
да кандидатства за ня-
колко или за всички. 

Пет проекта на 
Община Бургас в 

сферата на 
образованието

бяха одобрени и имат 
сключени договори за фи-
нансиране по Националния 
план за възстановяване и 
устойчивост. Те касаят 
изграждането на 3 нови 
училищни сгради и модер-
низацията на 4 същест-
вуващи училища и детски 
градини. 

Корпус на ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“ вече е 
вдигнат на груб строеж, 
пристройка на ОУ „Хрис-
то Ботев“ в кв. „Сарафово“ 
е факт. Новото училище 
в квартал „Крайморие“ е 
на дневен ред да се строи. 

Цялостна модернизация 
бе извършена на други 2 
училища – ОУ „Антон 
Страшимиров“ и ОУ „Ге-
орги Бенковски“, и на ДГ 
„Ален мак“ в кв. „Сарафово“, 
почти приключва и модер-
низацията на ДГ „Вълшеб-
ство“. 

Учениците на СУ „Кон-
стантин Петканов“ ще 
играят на изцяло рено-
вирано спортно игрище. 
Това стана възможно след 
като проектът на Об-
щината бе одобрен по 
Програмата за изгражда-
не на нови и ремонт на 
съществуващи училищни 
площадки в държавните 
и общински училища на 
Министерството на 
образованието и науката. 

Игрището е проекти-
рано за комбиниран спорт 
– футбол и хандбал, и е с 
големина 800 кв. м. Изгра-
дено е с изкуствена тре-
ва, съобразно всички изи-Красивото шествие на 24 май         ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Снимка за спомен след първото шествие на абитуриентите в Бургас            ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Демонстрация 
на учениците 
от ОУ „Алек-
сандър Георгиев 
– Коджакафа-
лията“ преди 
фестивала за 
Лего роботика 
в света – FIRST 
LEGO League 
Challenge 2024
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

Откриване на националната олимпиада по информационни технологии                     ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



с к в а н и я  з а  с п о р т  и 
безопасност. Новата 
придобивка ще се използ-
ва от около 800 ученици 
на училището. 

380 ученици заявиха 
интерес към 

програмата „Прочети 
ми приказка“

Четоха се български 
народни приказки, под 
ръководството на учител-
настойник на открито. 
Учениците-доброволци 
бяха между 14 и 18 г. и сами 
избираха детската гради-
на, в която да четат 
приказки. 

С програмата Община 
Бургас цели да провокира 
детския интерес към 
приказките, които докос-
ват сърцата не само зара-
ди интересните истории 
в тях, но и заради ценните 
поуки, които носят. 

Бургас въвежда пилот-
но в страната 

лаборатории по 
изкуствен интелект 

в училищата

Интерес към тези ла-
боратории вече се проя-
вява и от чужбина. 

„Проектът AI LAB Burgas 
има за цел да предостави 
на учителите и учениците 
възможност първи да 
внедрят и използват из-
куствения интелект като 

част от учебната програ-
ма в унисон с най-новите 
тенденции в световното 
образование.

AI лабораториите са 
част от амбициозен про-
ект, който цели да напра-
ви Бургас първия град в 
Европа, където училища-
та разполагат с AI лабо-
ратории. В сътрудничест-
во с Intel, лабораториите 
ще разполагат с модерни 
технологии като OpenVINO 
и DevCloud, които ще пре-
доставят на учениците 
възможност да развиват 
практически умения за 
работа с изкуствен инте-
лект и да се подготвят за 
бъдещите предизвикател-
ства.

Посрещнахме 
красиви умове  
от цял свят,

пристигнали на първата 
Олимпиада по изкуствен 
интелект (IOAI). 200 учас-
тници от 40 страни пре-
минаха по червен килим 
под звуците на духова 
музика пред ДТ „Адриана 
Будевска“. Среща си дадо-
ха състезатели от Бълга-
рия, САЩ, Япония, Китай, 
Индия, Малайзия, ОАЕ, 
Бразилия и др. А сред офи-
циалните гости на откри-
ването бяха министърът 
на образованието Галин 
Цоков, председателят на 
Комисията по образование 

в НС – акад. Николай Денков, 
областният управител 
проф. Мария Нейкова, 
кметът Димитър Николов. 
Любопитен факт бе това, 
че три пъти повече учас-
тници дойдоха в Бургас, 
отколкото бяха и най-
смелите предвиждания на 
организаторите.

IOAI е отборно състе-
зание, което я отличава 
от останалите големи 
научни олимпиади, които 
са индивидуални. Всеки 
отбор бе съставен от 
четирима ученици, които 
с подкрепата на един 
ръководител работиха 
по темите в седмиците 
преди състезанието. По 
време на подготовката 
отборът имаше достъп 
до всякакви ресурси, но на 
място разчиташе на 
лаптоп, достъп до ин-
тернет и изкуствен ин-
телект. 

Състезанието бе от два 
етапа – научен и практи-
чески. В научния етап 
фокусът бе върху машин-
ното обучение, обработ-
ката на естествен език и 
компютърното зрение. В 
тази част се разглеждаха 
сериозни изследователски 
казуси. 

В практическия кръг 
учениците имаха възмож-
ност да работят с избра-
но от тях приложение, за 
изкуствен интелект за 
да създадат широко раз-
бираем продукт – аудио, 
видео или изображение.

 
Третото издание на 

атрактивното 
състезание ROBO 

CHALLENGE BURGAS

се проведе във фоайето на  
Медицинския факултет 
на университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“. 

Футуристичната над-
превара протече в четири 
кръга – мини сумо, следене 
на линия, състезание с 
Лего роботи и демонстра-
ция на роботи. Целта бе 
учениците да демонстри-
рат знания и умения в 

областта на управление-
то на киберфизични сис-
теми и алгоритми. 

Градът прие близо 
200 деца

и техните ментори от 
цялата страна за участие 
в най-големия фестивал 
за Лего роботика в света 
– FIRST LEGO League Challenge 
2024. Събитието се про-
вежда в над 110 страни с 
милиони участници. 

Tемата тази година бе 

„Шедьовър“ (Masterpiece) 
или „Как науката и техно-
логиите ни помагат да 
създаваме, разпространя-
ваме и споделяме различни 
интереси, хобита и изку-
ства?“. 

24 отбора с ученици от 
10 до 16 години от 17 насе-
лени места в България 
премериха сили по прави-
лата на световното със-
тезание FIRST LEGO League 
Challenge. Бургаските 
участници бяха от ОУ 
„Александър Георгиев Ко-

джакафалията“ и Профе-
сионалната гимназия по 
механоелектротехника и 
електроника, а освен тях 
в надпреварата ще има 
състезатели още от Варна, 
Видин, Габрово, Добрич, 
Казанлък, Лом, Луковит, 
Ловеч, Пирдоп, Разград, 
Русе, Сандански, Шумен и 
др.

Освен състезанието, 
събитието включваше и 
изложбена част, в която 
се представиха най-голе-
мите школи по роботика. 

за образованието в Бургас
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През изминалия декември 
Вечерно средно училище 
„Захари Стоянов“ отново 
бе изпълнено с поезия. 
Този път темата беше 
„Здравей, вълшебнице 
Любов!“. Единадесет от 
учениците от ІХ до ХІІ клас 
се включиха като четоха 
известни и неизвестни 
произведения, посветени 
на любовта към родината, 
към майката, към любимия 
човек. Това поредно лите-
ратурно потапяне беше 
организирано от учите-
лите по български език и 
литература Васил Киров, 
Любомир Димитров и Ве-
селка Станкова. Госпожа 

Станкова, която е и пое-
теса, е член на екипа на 
училището от тази учеб-
на година, но внесе изклю-
чителен заряд и не е за 
пропускане това, че тя е 
автор на част от проче-
тените творби.

Първото литературно 
четене се проведе през 
месец ноември, а темата 
му беше „Довиждане, Злат-
на есен“. В него участваха 
ученици, които пожелаха 
да изявят своите твор-
чески заложби.

Организирането на 
подобни събития е част 
от усилията на Вечерно 
средно училище „Захари 
Стоянов“, Бургас да укреп-
ва своята училищна общ-
ност.

Поезия във вечерното училище в Бургас

Първото литературно четене във Вечерно средно училище „Захари Стоянов“,  
Бургас се проведе през месец ноември 2024 г.      ФОТО: ВСУ „ЗАХАРИ СТОЯНОВ“ БУРГАС

През изминалия декември училището отново бе 
изпълнено с поезия

Момент от откриването на Олимпиадата по изкуствен интелект            ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

380 ученици се включиха в програмата „Прочети ми приказка“             ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Игрището на СУ „Константин Петканов“  ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Защо не кандидатстваш 
за световните рекорди на 
„Гинес“? Това е въпросът, 
който Кръстьо Василев 
непрекъснато чува от 
роднини и приятели. А 
причината – богатата му 
колекция от кибритени 
кутии. 

„Проверих в световните 
рекорди на „Гинес“ и се 
оказа, че този, който дър-
жи рекорда за най-много 
кибритени кутии, е с едва 
75 000 екземпляра. Аз към 
момента имам 125  000…“. 
След този коментар на 
Кръстьо репортерът на 
вестник „Черноморски фар“ 
възкликна с недоумение как 
е възможно колекционерът 
все още да не е кандидат-
ствал за вписване в годиш-
ния справочник. И разбира 
се, настоя да го направи. А 
той шеговито отвърна: 
„Не сте първият и няма да 
сте последният човек, 
който ще ми каже това“. 
Условието, което е поста-
вило представителството 
на Рекордите, е кибрите-
ните кутии да могат да 
бъдат преброени. Кръстьо 
може да предостави реа-
лизация на това изискване. 
Единственото, което го 
възпрепятства, е липсата 
на достатъчно свободно 
време поради професионал-
ните му задължения. 

Въпросът, който неми-
нуемо възниква, щом бъде 
чут големият брой кибри-
тени кутии, който Кръстьо 
притежава, е: Откога е 
стартирано тяхното 
събиране? И тук има нови-
на. Тази година ще се на-
вършат 50 години от 
създаването на колекция-
та на ямболлията. 

Искрата, която  
запали огъня 

„Бях още тийнейджър – 
на 13 години. Моите чичо и 
леля ми подариха една 
книжка – „Малката кибри-
топродавачка“ на Ханс 
Кристиан Андерсен. Страш-
но много ме впечатли това 
малко момиченце какво е 
видяло в този кибрит“. 
Това каза Кръстьо Василев 
пред репортер на вестник 
„Черноморски фар“. И така, 
вдъхновен от историята 
на малкото момиче, е запо-
чнал да събира кибритени 
кутии. Към днешна дата 
те са минимум 125 000, като 
произлизат от над 180 
държави от целия свят. А 
едни от най-далечните 
точки, откъдето има ки-
брити, са Малайзия, Син-
гапур, Япония.

„Когато работеше Бъл-
гарската кибритена фабри-
ка, кореспондирах с много 
места по света и постоян-
но получавах пратки с ки-
бритени кутии. Но като 
преустанови дейността си, 
се отвори друга алтерна-
тива за мен – започнах ра-
бота, свързана с обикаляне 
из страните в Европа“, 
разказва Кръстьо. Така 
разбира, че това е най-удоб-
ният начин за него да си 
набави ценните артикули. 
Великобритания, Нидер-
ландия, Белгия, Испания, 
Германия, Франция, Русия, 
Финландия са само някои 
от държавите, които Кръс-
тьо е посетил и чрез които 
е обогатил не само споме-
ните си, но и колекцията. 

Без пари – може, но без 
кибритени кутии – не

Част от кибритените 
кутии в колекцията на 

Кръстьо са закупени от 
битаци. На тези пазари за 
употребявани стоки цени-
те са най-достъпни. „Имам 
и приятели, които ми съ-
бират кибритени кутии. 
Когато отида в някоя от 
държавите в Европа, се 
срещаме с тях и всеки носи 
по една торба с кибрити“, 
казва Кръстьо. И допълва, 
че може пари да не носи, 
когато се прибира в Бълга-
рия, но кибритени кутии 
винаги. 

Страстният колекционер 
довери, че една от основни-
те държави за разпростра-
нение и колекциониране на 
кибритени кутии е Холандия. 
„Тяхната кралица Беатрикс 
е колекционер на кибрите-
ни кутии. Клубът на колек-
ционерите на кибритени 
кутии там се нарича имен-
но „Кралица Беатрикс“. 
Може би нейната личност 
е рефлектирала върху тях 
и затова имат много колек-
ционери – около 250 - 300. 
Тяхната кибритена фабри-
ка е произвела над 50  000 
различни вида кибрити“. 

Още една държава се 
бори да бъде на първо място 
в кибритената класация. 
Това е Белгия, която, по 
думите на Кръстьо, също 
има над 50 000 вида кибрити. 
„Винаги ме смайват, защото 
когато и да отида, все из-
скача нещо ново, което 
никога не съм знаел, че съ-
ществува“, категоричен е 
той. 

През кибритените 
кутии към историята

Най-ценната кибритена 
кутия за Кръстьо е подарък 
от негов приятел. „Един 
приятел ми даде метална 
табакера. Той ми каза, че 
ако не са били двете клечки 
вътре в нея, е нямало да се 
сети за мен и за възмож-
ността това да бъде ста-
ринен вид кибритена кутия“, 
спомня си Кръстьо.  

Този подарък провокира 
колекционера. Той се пота-
пя из страниците на науч-
ния справочник и разбира 
откога датира този без-
ценен дар. „Стана ясно, че 

тази табакера е от XIX век. 
В началото са се произвеж-
дали само кибритени клеч-
ки, които са се предлагали 
на снопчета. Но тъй като 
ги държиш в джоб или на 
други подобни места, бару-
тът по тях е започвал да 
се оронва. В такъв случай 
е било най-удачно клечките 
да се съхраняват в такива 
табакери“, открива Кръс-
тьо. А клечките са се за-
палвали, както сме вижда-
ли по каубойските филми 
– от дърво или от камък. 
Дори самата табакера си е 
имала грапава повърхност, 
на която също е можело да 
запалиш кибритената 
клечка. 

Кръстьо притежава и 
кибрити от Втората све-
товна война, които са с 
лика на Хитлер. „Това е 
история“, убеден е той. 
„Българските кибритени 
кутии до 1975 година са 
били дървени, а след това 
вече стават картонени. Те 
представляват цяла ре-
троспекция. На някои пише 
„Сталин на всички езици 
означава мир“. Според Кръс-
тьо кибритените кутии 
предоставят възможност 
да се проследи историята 
на дадена държава. 

Таванската стая – 
убежище за 

кибритените кутии 

Може би въпросът за 
това къде Кръстьо съхра-

нява всички тези кибри-
тени кутии е възникнал у 
любопитния читател още 
в самото начало на очерка. 
Директният отговор е – в 
таванска стая. Там колек-
ционерът нарежда своите 
съкровища по стените, по 
тавана, по масите… Нався-
къде, където е възможно. 
По думите му те трябва 
да бъдат далеч от слънце 
и от влага, защото това 
са двете явления, които 
най-много ги морят. 

„В момента, в който 
вляза сред кибритите, ми 
изплуват спомени… откъ-
де съм взел всеки един от 
тях. И забравям за пробле-
ми, за напрежение. Отдавам 
се на пълен релакс“, разказ-
ва Кръстьо. Затова препо-
ръчва на всеки, който има 
възможност, да колек-
ционира. Не е задължител-
но да бъдат кибритени 
кутии. Може да е всичко. 
„Само така си в състояние 
да избягаш от стреса на 
ежедневието. За препоръч-
ване е новите поколения 
да се занимават с нещо 
странично. Било с дърво-
резба, рисуване...“, съобща-
ва той.

Не сме способни да га-
рантираме колко души ще 
се повлияят от този при-
зив. Но сме убедени в едно 
– целта на Кръстьо – кога-
то някой види кибрит, да 
се сеща за него, ще бъде 
осъществена. А може и 
вече да е… 

Рекордьор. Със 125 000 кибритени кутии в таванската стая и на крачка разстояние от „Гинес“
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Кръстьо Василев в света  
на кибритените кутии

Част от колекцията от кибритени кутии на Кръстьо Василев           ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Кръстьо Василев        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Кибритени-
те кутии в 

колекцията 
произлизат от 

над 180 дър-
жави от целия 

свят
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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Петима на проби в „Черноморец“

„Арена Бургас“ приема Купата на България по волейбол
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Многофункционалната 
спортна зала „Арена Бургас“ 
ще приеме този уикенд – от 
петък, 10 януари, до неделя 
– 12 януари, турнира за Купа-
та на България по волейбол 
за мъже.

Съдомакин заедно с Нацио-
налната волейболна лига е 
шесткратният шампион на 
България по волейбол за мъ-
же – ВК „Нефтохимик 2010“. 
Действащ носител на трофея 
е другият бургаски тим – „Дея“.

В петък са четвъртфи-
налите на турнира – в 12:00 

играят „Левски“ и „Пирин“ 
(Разлог), от 14:30 е мачът 
ЦСКА – „Дея“, от 17:30 – ВК 
„Нефтохимик 2010“ – „Локо-
мотив Авиа“ (Пловдив), а от 
20:30 – „Монтана“ – „Берое“.

В събота са полуфиналите, 
в които победителят от 
двойката „Левски“ – „Пирин“ 

ще срещне спечелилия мача 
ЦСКА – „Дея“, а в другата 
среща е между триумфира-
лите в срещите „Нефтохимик 
2010“ – „Локомотив Авиа“ и 
„Монтана“ – „Берое“.

В неделя, освен финала за 
трофея, ще се състои и ду-
елът за НВЛ Купа на България 

– Висша лига. 
Онлайн продажбата на 

билети е в ход на сайта на 
„Ивентим“. Груповият билет 
за трите дни е 50 лева. Днев-
ният билет за първия ден – с 
четирите мача, е с цена 30 
лева, за ученици и пенсионери 
– 15 лв.

Подготовка. Футболният клуб стартира поредица от контроли

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ФК „Черноморец 1919“ 
започна подготовка за 
предстоящия пролетен 
полусезон с нови лица в 
състава. Особено внимание 
привличат петима футбо-
листи, които ще бъдат на 
проби и ще се опитат да 
убедят треньорския щаб в 
своя потенциал.

Сред тях се откроява 
турският халф Алкан, кой-
то има мачове за „Гьозтепе“, 
а за последно е играл във 
втора белгийска дивизия. 
Останалите кандидати са 
Николай Желязков от „Доб-
руджа“, Алекс Ганчев от 
„Лудогорец-2“, Стефан 
Стефанов от „Спартак“ 
(Варна) и Григор Солаков от 
„Бургас спорт“.

„Момчетата на проби ще 
се подготвят с нас, ще взе-
мат участие в контролите, 
като след това ще решим 
на кого да предложим дого-
вор. Ще работим сериозно, 
за да влезем максимално 

подготвени в официалните 
мачове от първенството“, 
заяви старши треньорът 
на „Черноморец“ Ангел 
Стойков за клубния сайт.

Подготовката на отбо-
ра започна с първа трени-

ровка на базата в Долно 
Езерово, а отборът ще 
продължи занятията си в 
Камено. Освен новите по-
пълнения на проби, тре-
ньорският щаб също беше 
подсилен. Мартин Темен-

лиев се присъедини към 
екипа на мястото на Тихо-
мир Тодоров, който прие 
оферта от „Спартак“ 
(Варна).

Програмата на „Черно-
морец“ включва осем кон-
тролни мача. Първият ще 
се проведе на 11 януари 

срещу дублиращия тим на 
„Черноморец“ в Камено, с 
начален час 12:00.

Амбициите на отбора 
остават високи, а новите 
играчи на проби ще трябва 
да покажат своя потенциал, 
за да заслужат място в 
състава.

 Клубът започ-
на зимната си 

подготовка с 
високи амби-

ции – класира-
не в професио-

налния футбол
ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ 

1919“

 Главният селекционер 
Златко Янков е зад привлича-
нето на турския халф Алкан

ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“

Старши треньорът Ангел 
Стойков заяви, че ги чака сери-
озна работа

ФОТО: „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“

О Б Я В А

На основание чл.35, ал.1 от Закона за общинската 
собственост, чл.90 от НРПУРОИ, Решение № 128/ 
28.11.2024г., прието на 14-то заседание на Общински 
съвет – Сунгурларе и Заповед № 6/ 06.01.2025г. 
на Кмета на Община Сунгурларе се обявява публичен 
търг с явно наддаване за продажба на недвижим 
имот – частна общинска собственост, както следва:

Терен с площ 5532 кв.м., съставляващ УПИ 
ХІІ- за КОО, кв.7 по ПУП на с.Лозарево, актуван с 
акт за частна общинска собственост № 4225/ 
22.01.2021г.

Начална тръжна 48847.00 лв. (четиридесет и 
осем хиляди осемстотин четиридесет и седем лева) 
без ДДС.

В търга могат да участват физически и юридически 
лица.

Търгът ще се проведе на 29.01.2025г. от 10:00 

часа в заседателната зала на Общината, І-ви етаж/
над партер/.

Тръжната документация съдържа: заявление за 
участие, декларации -2 броя, проекто – договор, 
копие от скица, копие от акт за собственост, копие 
от лицензирана оценка, копие от заповедта за 
търга, копие от решение на Общинския съвет и 
копие от данъчна оценка.

Цената на един комплект тръжни документи е в 
размер на 97,69 лв., т.е. 0,2 % от стойността на 

началната тръжна цена на обекта, не по-малко от 
50 лв. без ДДС, съгласно приложение по чл. 47, 
раздел ІІІ точка 2 от Наредба за определяне и 
администриране на местните такси и цени на услуги 
на територията на Община Сунгурларе, платими в 
касата на Общината и се получават в стая № 23, 
І-ви /над партер/ етаж на Община Сунгурларе.

Депозитната вноска за участие в търга е 20% 
от началната тръжна цена на имота, т.е. 9769,40 
лв. и се внася в касата на Общината или по банков 

път по сметка BG 86 UNCR 70003321757314, 
Уникредит Булбанк АД: UNCRBGSF.

Документи за участие в търга се приемат до 
12.00 часа на 28.01.2025 г. в деловодството на 
Община Сунгурларе, партерен етаж, в запечатан 
непрозрачен плик, адресиран и подпечатан.

Собствеността върху предмета на търга се 
прехвърля след окончателното заплащане на 
предложената цена, данък прехвърляне – съгласно 
чл. 35 ал. 2 от НОРМДТ на Община Сунгурларе, 
стойността на разходите, направени от Общината 
за изготвянето на оценките, платими в седемдневен 
срок от датата на получаване на писмено уведомление, 
с което се предлага на участника спечелил търга 
сключване на договор.

За справки отдел „Общинска собственост“
Община Сунгурларе
   тел: 05571/52-95
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На Васильовден остров 
Света Анастасия посрещна 
първите си гости
Приключения. Над 35 хиляди го посетиха през 
миналата година

ДОНА МИТЕВА

С началото на новата 
година – на първи и втори 
януари, остров Света 
Анастасия посрещна свои-
те гости. Над 80 души се 
възползваха от обедните 
курсове на корабчето, за 
да се насладят на по-нес-
тандартно приключение 
и разгледат туристиче-
ската дестинация, с която 
Бургас е прочут. А и да 
пийнат по нещо и хапнат 
от рибената чорба.

„По-голямата част от 
гостите, които ни посе-
тиха в първите два дни 
от новата година, бяха 
хора от вътрешността 
на страната. Те се въз-
ползваха от хубавото 
време и възможността да 
стигнат до острова, за да 
се насладят на неговото 
очарование“, разказа уп-
равителят на Света 
Анастасия – Павлин Дими-
тров. 

Над 35 хиляди посетиха 
остров Света Анастасия 
през миналата година, 
като 300 от тях останаха 
и да нощуват там. Над 15 
влюбени двойки скрепиха 
с подпис любовта си на 
острова, а над 10 български 
компании проведоха фир-
мените си събития

Като най-запомнящо се 
събитие за 2024 година 
Павлин Димитров посочи 
отбелязването на десет-
годишнината от създава-

нето на острова като 
туристическа дестинация, 
която традиционно се 
отбелязва на Голяма Бо-
городица. „Вълнуващо бе 
гмуркането до потопения 
параклис „Св. Анастасия“, 
което бе съчетано и  с 
почистване на морското 
дъно от водолази. В него 

участие взе и президентът 
Румен Радев“, отбеляза 
Димитров. Освен това 
островната църква се 
сдоби и с царски ред икони, 
на които посетителите 
се възхищават. Те са пре-
доставени от музея. През 
зимата са прибрани обра-
тно в него, но при стар-

тирането на сезона ще 
бъдат върнати в малката 
църква.

Преди новия сезон са 
планирани ремонтни дей-
ности. А за лято 2025 се 
очаква обогатяване на 
подводния парк с нов обект 
и подводна изба за отле-
жаване на вино.

Над 35 хиляди посетиха остров Света Анастасия през миналата година           ФОТО: ФБ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Точно в 12:00 ч. на Йор-
дановден водите на 
Черно море край Бургас 
бяха щурмувани от 56 
мъже. Най-младите от 
тях бяха на 16 години, а 
най-възрастният беше 
Васил Николов на 72. 
Всички те се устремиха 
да хванат кръста, но той 
бе спасен само от един 
- Калин Узунов. 

Той е на 18 години и учи 
в ПМГ „Акад. Никола 
Обрешков“. Състезател 
е по водна топка към 
СКВТ „Черноморец – Бур-
гас”, като участва за 
трета поредна година в 
спасяването на кръста. 

След излизането от 
морето той пожела за 
себе си и за бургазлии 
здраве и много успехи 
през годината. Както и 
благодари на всички, 
които са дошли да гледат 
свещения ритуал. 

Топлото и слънчево 
време предопредели на-
личието на много жите-
ли и гости на Бургас. Те 
наблюдаваха ритуала за 
Богоявление, който по 
стара традиция се про-
веде на Моста. 

А всеки от участни-
ците получи благословен 
подарък от Сливенския 
митрополит Арсений, 
който освети и водата, 
където бе хвърлен кръ-
стът. 

Тазгодишни-
ят спасител 

на кръста 
Калин Узунов 
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

Ватерполист стигна 
пръв до кръста в Бургас 

Моментът на спасяването на кръста       ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР 

На 7 януари, когато 
православните християни 
почитат паметта на св. 
Йоан Кръстител, в несе-
бърското село Кошарица 
се изпълнява обичаят 
Къпане на зетьовете. И 

тази година в студените 
води на селския вир влязо-
ха млади мъже, за да из-
пълнят стародавния ри-
туал, за който се вярва, 
че носи здраве и сила в 
семейството.

В отбелязване на тра-
диционното къпане се 

включиха двама смелчаци.
Обичаят бе изгледан от 

жители и гости на селото, 
дошли за да почетат та-
зи рядка традиция.

Къпането на младожен-
ци, сключили брак през 

изминалата година, е 
стара българска традиция, 
а Кошарица е единствено-
то село в цялата област 
и едно от последните в 
България, което я спазва 
от години, без прекъсване.

В несебърското село Кошарица изкъпаха зетьовете 

Обичаят бе изгледан от жители и гости на селото, дошли  
да почетат тази рядка традиция                ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР
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